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A férfiak 40 év munkaviszony utáni
nyugdíjba vonulásáért indított nép-
szavazási kezdeményezés mögé
felsorakozott elõször a LIGA
Szakszervezetek és a Magyar
Szakszervezeti Szövetség
(MaSzSz), majd több érdek-
védelmi szervezet is.

A LIGA és az 
EVDSZ is számít a
tagszakszervezetek 

aktivistáinak 
közremûködésére!

Az aláírásgyûjtés az alábbi kérdés-
ben kiírandó népszavazásét zajlik:

„Egyetért-e Ön azzal, hogy az Ország-
gyûlés a nyugdíjjogszabályok megfelelõ
módosításával a jelen kérdésben megtartott
népszavazást követõ év január 1-tõl a férfiak számá-
ra is tegye lehetõvé Magyarországon a nõk számára
biztosított kedvezményekkel történõ nyugdíjba 
vonulás lehetõségét?”

Országos népszavazás elrendelésére – kötelezõ erõvel - az
Országgyûlés által, az Alaptörvény 8. cikk (1) bekezdése
alapján, legalább 200 ezer választópolgár kezdeményezésé-
re kerül sor. Amennyiben ettõl kevesebben, de legalább
100 ezer választópolgár kezdeményezi, a népszavazás 
elrendelhetõ.

FONTOS! NEM LEHET ALÁÍRÁSOKAT GYÛJTENI 
AZ ALÁBBI HELYEKEN:
● az aláírást gyûjtõ és az aláíró munkahelyén munkaidejé-

ben vagy munkaviszonyból, illetõleg munkavégzésre
irányuló más jogviszonyból fakadó munkavégzési 
kötelezettsége teljesítése közben,

● a Magyar Honvédségnél és a központi államigazgatási
szerveknél szolgálati viszonyban levõ személytõl a szolgá-
lati helyén vagy szolgálati feladatának teljesítése közben,

● tömegközlekedési eszközön,
● állami, helyi és nemzetiségi önkormányzati szervek 

hivatali helyiségében,
● egészségügyi szolgáltató helyiségében,
● felsõoktatási és köznevelési intézményben.

Az összegyûjtött ívek benyújtását a szervezõvel közö-
sen a LIGA Szakszervezetek és a Magyar Szakszerve-
zeti Szövetség végzi.
További részletek, a népszavazással kapcsolatos bõvebb in-
formáció elérhetõ, az aláírásgyûjtõ ív letölthetõ a LIGA 
Szakszervezetek honlapján (www.liganet.hu) 
Az aláírásgyûjtés folyamatáról, menetérõl, aktualitá-
sairól az EVDSZ folyamatos tájékoztatást nyújt, hon-
lapunkon (www.vd.hu) és facebook oldalunkon
igyekszünk a témával pro- és kontra megjelenõ pub-
likációkat, érveket és ellenérveket összegyûjteni,
közkinccsé tenni.

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!
- T.A.T. -

Országos aláírásgyûjtés – népszavazás
a 40 éves jogviszony utáni 
nyugdíjért – férfiaknak is!
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Tisztelt Olvasó, kedves szakszervezeti Tag!
Rövid tájékoztatást adunk az 2015. június 2-3-án 
tartott SZV ülésén elhangzottakról:

● résztvevõk az elsõ napon Kisgyörgy Sándor és
Németh Márta elõadásban és azt követõ konzul-
tációk során bõvítették ismereteiket a szakszer-
vezeti tagtoborzás-, tagszervezés-, tagmegtartás
témakörében;

● a második nap dr. Szilágyi József az EVDSZ elnö-
ke a szervezet mozgósítási képességével össze-
függõ vitaindítónak szánt elõadásának meg-
hallgatásával folytatódott az SZV ülés, és a 
tagszakszervezetek vezetõinek észrevételeinek
és tapasztalatainak összegzésével zárult. (Bízunk
abban, hogy a szakmaiságon túl, az idõnként
heves és provokatív megnyilvánulások is 
elõsegítették, hogy tartalmas és tanulságos két
napot tudjanak maguknak a résztvevõk!)

Persze itt még nem ért véget a munka, hiszen a 
Szövetség vezetõsége a valós napi folyamatok 
irányítását szolgáló munkáját is elvégezte:

Az SZV határozott az Európai Bizottság
VP/2015/001 sz. „Szociális párbeszéd” fejezet kereté-
ben kiírt pályázat benyújtásáról, elõkészítést érintõ
munkák elvégzésérõl, megismerve és jóváhagyva an-
nak költségvetési terheit, finanszírozási feltételeit, 
tájékozódott a pályázathoz igazodó Irányító Bizottsá-

gi ülésekrõl (errõl külön cikkben számolunk be). 
Támogatta, hogy az EVDSZ-t dr. Szilágyi József pro-
jektvezetõi minõségben, illetve Hatvani Jácint – aka-
dályoztatása esetén Lõrincz László – képviselje a 
projekt Irányító Bizottságában. Az SZV határozatban
támogatta egy Munkabizottság felállítását és feladat
megosztással döntött arról is, hogy ha az EVDSZ az EU
által kiírt pályázatot elnyeri, akkor a projekt megvaló-
sítása érdekében ez a bizottság koordinálja a hazai
elõkészítõ munkákat.
A Szövetségi Vezetõség:

– tudomásul vette, hogy a TÁMOP pályázat 2015.
május 31-ével lezárult, a záró kifizetési kérelem
2015. június 30-ig benyújtásra kerül, ami 
határidõben meg is történt. Az SZV-t 
tájékoztattuk a pályázattal kapcsolatos várható
ellenõrzésekrõl is,

– részletes tájékoztatást kapott az MVM TSZSZ
mozgó bér és jutalom kifizetési problémáiról, az
EVDSZ által részvétellel is támogatott 2015. 
május 22-én megtartott brüsszeli demonstráció
körülményeirõl és az eddig megtett lépésekrõl
(egyeztetések, levelezések stb.). Az SZV 
határozatban biztosította az érintetteket az 
ágazat szolidaritásáról.

A résztvevõk több rendkívül fontos témáról infor-
málódtak, többek között a korhatár elõtti ellátásokat

érintõ, a sztrájktörvény vonatkozású és az Mt.-vel 
kapcsolatban kialakított szakszervezeti álláspontokról.

Az SZV támogatóan döntött a LIGA Tanács által 
indítványozott alapszabály módosításokban és 
megerõsítette dr. Szilágyi József EVDSZ elnök LIGA
Felügyelõ Bizottsági tagságra történõ jelölését. 

A Szövetségi Vezetõség köszönetet mondott 
Kaposvári Tibornénak a Schneider Electric Szakszerve-
zet elnökének a LIGA Esélyegyenlõségi Bizottság 
tagjaként végzett munkájáért és tudomásul véve a 
bizottsági tagságáról történõ lemondását, helyére Skuczi
Ágnest, az OVIT Szakszervezet tagját jelölte a tisztségre. 

Az SZV megismerte a Quaestor Országos Önkéntes
Nyugdíjpénztárnak a Pannónia Nyugdíjpénztárba 
történõ beolvadási szándékát és a Quaestor Egészség-
pénztár átvételét szorgalmazó kérését. A résztvevõk
számos véleményformáló hozzászólás ismeretében
részletes beszélgetést folytattak a témában.

Nagy Sándor, a DÉMÁSZ Szakszervezet vezetõ 
elnöke tájékoztatta a jelenlévõket, hogy még mindig
nincs megállapodás az EDF-DÉMÁSZ-nál. (szerk.: azóta
megtörtént a bérmegállapodás).

Szó esett még a Budapesti Erõmû Zrt. eladásának
szándékáról, mely témát 2015. júniusban az EDF 
Európa Üzemi Bizottságában napirendként is tárgyalták.

Téglás József
EVDSZ Elnökhelyettes

Ülésezett Szövetségi Vezetőség (SZV)

Rövidhír a Vértesi Erõmû Zrt. 2015.
július 23-án megtartott közgyûlésé-
rõl:

Az MVM – mint tulajdonos – 
Kovács András Zoltán elnök-vezér-
igazgató kinevezését visszavonta
és Dr. Magyari Józsefet nevezte ki 
vezérigazgatónak.

A változások érdekességét az adja,
hogy a 2010. májusától regnáló Magyari
József elnök-vezérigazgatót, a 2012. jan.
6-án megtartott közgyûlésen kinevezett
Kovács András Zoltán vezérigazgató vál-
totta.

A megjelent találgatásokat nem kom-
mentáljuk, ezért most inkább néhány
tényre hívnánk fel a figyelmet:

Magyari távozásakor, a Vértesi 
Erõmû Zrt. közgyûlésén Kovács András
Zoltánt kinevezése mellett új igazgató-
ságot is választottak és egyúttal meg-
köszönték az elõzõ elnök-vezérigazga-
tó, dr. Magyari József válságkezelõ 
munkáját;

a lap megjelenésekor a vezérigazgató,
elnök-vezérigazgatói kinevezése még
nem ismert;

a közgyûlés az igazgatóság összeté-
telét most nem változatta meg. 

2014 év tavaszán a közgyûlés arról is
döntött, hogy megalakítja az Erõmûfej-
lesztõ Zrt-t, a vezérigazgatója itt is 
Kovács András Zoltán lett. A leköszönõ
elnök-vezérigazgató, továbbra is fontos
feladatának tartja Oroszlány város és a
térség biztonságos távhõ-ellátásának
biztosítását, továbbá – reményeink 
szerint – a rövidesen eldöntendõ erõ-
mû átalakítási program végre hajtását.

Emlékeztetjük az olvasóinkat, hogy
2010-ben az azonnali felszámolás vagy
végelszámolás mellett nem sok remé-

nyünk volt a túlélésre és a munkahelyek
nagy részének megtartására. Azzal,
hogy a csõdvédelem alá helyezett cég
vezetése esélyt kapott a hitelezõkkel
történõ (sikeres) megegyezésre, egy-
ben lehetõséget is kapott a bánya to-
vábbmûködtetésére és egy konszolidált
továbbélésre, ami nem csak az itt dolgo-
zóknak tette tervezhetõbbé az elkövet-
kezendõ éveit, de térség jövõképének
kialakításához is több idõt biztosított.

Sajnos az idõ elõrehaladtával, a bá-
nyabezárás elkerülhetetlenné vált és
2015. januárjában megkezdõdött a kb.:
270 munkavállaló felmondása. Fontos
megemlíteni, a munkavállalók KSZ sze-
rinti ellátáson túl – EU Bizottság hatá-
rozat szerint – lehetõség nyílt, további
2 millió forintos/fõs újrakezdési és át-
képzési támogatás (igénylés és jogosult-
ság alapján) kifizetésére is. A bányaterü-
letek rekultivációja várhatóan 2016 kö-
zepéig tart és kb. 235 fõ munkavállaló-
nak biztosít munkát. A rekultivációs
költségek nagy részét a szénfillér bizto-
sítja (2014-2018. években tervezett 742
fõ KSZ szerinti felmondáshoz kötõdõ és

támogatását biztosító költség várhatóan
meghaladhatja 6,8 Mrd Ft-ot), de önma-
gában nem elegendõ!

FONTOS tudni! Amennyiben az erõ-
mû telephely hasznosítása nem tud
megvalósulni, akkor a további feladatok
(teljes rekultiváció) és elbocsátások
(KSZ szerinti) költségei megközelíthe-
tik a 20 Mrd Ft-ot. 

„A csõd nem feltétlenül jelenti a vé-
get, a visszavonhatatlan bukást – vallja
Dr. Magyari József közgazdász. Szerinte
az újrakezdés, az esély az újra legalább
olyan fontos a válságkezelés során. A re-
dõnyt lehúzni, bezárni, befejezni köny-
nyû, újra talpra segíteni valamit, az az
igazi feladat.” (Népszabadság, 2009. ok-
tóber 2.) Ma egy kicsit más a helyzet, de
a feladat nem kisebb: reméljük, hogy si-
kerül a Vértesieknek, az erõmû telep-
hely hasznosítás keretein belõl egy rö-
vid, majd egy hosszabb távú jövõképet
megalkotni, ehhez várjuk a politikai és
szakmai döntéshozók támogatását!

Kívánunk sok sikert és üzenjük:

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

Vezércserék az MVM-es cégeknél! VÉRTesítünk!
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BBiizzoonnyyttaallaannssáággookk  aa  nneemmzzeettii
eenneerrggiiaappoolliitt iikkáábbaann

Interjú dr. Járosi Mártonnal, az Energiapolitika 2000 Társulat elnökével, 
aki 1991-94 között az MVM vezérigazgató-helyettese volt

Szinte állandóan jelen van a nyilvános-
ságban. A korábbiaktól eltérõen azon-
ban, munkáját egyre inkább elisme-
rik. Hogyan bírja?

Az utóbbi években valóban hivatalosan
is elismertek: 2013-ban Nagykanizsa, a
szülõvárosom díszpolgára lettem, 2014-
ben a Köztársasági Elnöktõl a Magyar
Érdemrend Tiszti Keresztje kitüntetést
kaptam, ugyanebben az évben az MVM-
tõl Életmû Díjat kaptam. Társulatunk és
az én életem hitvallása is Wass Albert
csodálatos példázata a hitrõl: eszerint
az ember homokból építette oszlopát,
amit köddel kötött össze. És akárhány
szél jött, egyik sem döntötte össze az
oszlopot, amely hittel épült az õ Istené-
nek. És az emberek egy napon ledöntöt-
ték az õ oszlopát. És az ember nem szit-
kozódott és nem sírt, hanem hittel a szí-
vében kezdett új oszlopot építeni az õ
Istenének. Ez a hit, a szüntelen újrakez-
dés belsõ törvénye vezetett egész éle-
temben.

Kitüntetéseimet hazám megbecsülé-
sének tekintem, ami a személyemen
túlmutatva annak az elszánt, hûséges,
becsületes szakmai munkának az elis-
merését jelenti, amelyet az általam veze-
tett Energiapolitika 2000 Társulat vé-
gez, immár 15 éve. Társulatunk a nem-
zeti energetika atyjának, Lévai profesz-
szor úr szellemi örökösének tartja ma-
gát; ennek megfelelõen, az energetiká-
ban is az elvi, szakmai alapokon álló
nemzeti összefogás elkötelezett hívei
és munkálói vagyunk. A legnagyobb el-
ismerést a Gondviseléstõl kaptam. Én
még életben megérhettem, hogy ami-
ért évtizedekig küzdöttem, megvaló-
sult, illetve a megvalósulás útján van.
Amíg élek, továbbra is a haza javát igyek-
szem szolgálni. 

Védjük meg a magyar energetika utol-
só bástyáját címmel közöltünk interjút
önnel 2008-ban, amelyben egyebek
között az MVM megmentése mellett
érvelt. Sikerült-e megmenteni?

Az említett interjúban kifejtettem,
hogy az MVM ellen folyó támadások
valódi célja az MVM feldarabolása,
szétverése volt. Az uniót használták
trójai falóként a külföldiek kezébe ke-
rült villanypiacon az egyetlen hazai
szereplõ ellehetetlenítésére. Abban
reménykedtem, hogy ezt az önpusztí-
tó lépést mégsem lehet már megtenni,
s nemzeti egyetértéssel az energetiká-
ban is új fejezetet kezdünk. Ez a 2010.
évi kormányváltással megtörtént, új

korszak kezdõdött a magyar energeti-
kában. Társulatunk 2010-ben, még a
kormányváltás elõtt kiadott Kátyúzás
helyett új utat az energetikában c. ál-
lásfoglalásában meghirdette a magyar
energetika helyreállításának programját.
Erre visszatekintve örömmel állapít-
hatjuk meg, hogy javaslatainkból a má-
sodik Fidesz kormány sokat megvaló-
sított. 

Említene néhány elemet a helyreállí-
tás lépéseibõl?

A legfontosabb változás a politikai filo-
zófia területén történt, a kormány sza-
kított azzal a neoliberális doktrínával,
hogy a piac majd mindent megold, felül-
vizsgálta a szabadpiaci rendszer kizáró-
lagos alkalmazását az energetikában.
Stratégiai jelentõségûek a nemzeti va-
gyon növelésére vonatkozó kormány-
zati cselekvések. Leállításra került az

energia privatizáció minden formája,
megkezdõdött a közmû-rendszerek, a
megmaradt vezetékes energiarendsze-
rek közösségi tulajdonának helyreállí-
tása, visszaszerzése, egyes területeken
annak növelése. Adóztatással a multina-
cionális energiaszolgáltatók extrapro-
fitjának jelentõs részét visszajuttatták a
fogyasztóknak. A rezsicsökkentés esz-
közeként bevezették a hatósági ármeg-
állapítást, csökkentették a fogyasztói
energiaárakat. 
2014 februárjában már Az építkezés
energiapolitikáját hirdették meg. Mik
voltak ennek fõbb tézisei?

Programjavaslatunkban azt elemeztük,
hogy a lerakott alapokon hogyan lehet-
séges folytatni és kiteljesíteni a magyar
nemzeti energiapolitikát. Összefoglal-
tuk a 2014-tõl esedékes építkezésre vo-
natkozó energetikai javaslatainkat. 
Az energetika túlzottan hangsúlyos sze-

repet kap, az ún. klímavédelemben. A
földi éghajlat változását azonban nem

tudjuk érdemben befolyásolni. Tudo-
másul kell venni, hogy bár Európai

Uniós kötelezettségeink miatt ez-
zel a témával is foglalkozni kell,
de saját erõforrásainkat csak az
érdemi eredménnyel kecsegte-
tõ célkitûzésekre szabad fordí-

tani. Az Európai Unió által nyúj-
tott támogatásokból minél többet

az általunk is értelmesnek tartott cé-
lokra kell felhasználni.

Az oroszországi primer energiahor-
dozók behozatali függõsége belátható
idõn belül számottevõen nem csökkent-
hetõ. A megújulókkal semmiképp, a ha-
zai lignittel is csak részben. A legjobb
intézkedések hatása is csak hosszabb tá-
von érvényesül. Ez a felismerés kell,
hogy vezesse a kormány energetikai kül-
politikáját. 

Hogyan alakul ennek megvalósítása?

Társulatunk 15. éves születésnapján,
május 5-én tartottuk 11. Energiapoliti-
kai Fórumunkat. Ezen fogalmaztuk
meg aktuális energiapolitikai üzene-
tünket, amely jól összefoglalja a jelenle-
gi helyzetet. 

A közelmúlt eseményei mutatják,
hogy az energiapolitika része a geopo-
litikának. A hangzatos, egyenlõségrõl
és demokráciáról szóló propaganda el-
lenére sajnos mindig a hatalmi erõvi-
szonyok határozzák meg az energiapo-
litikát is. Egyetlen esély nemzetünk éle-
tének megújítására, ha kis közösség-
ként okosan alkalmazkodunk a termé-
szeti és a világpolitikai környezetünk
általunk gyakorlatilag nem befolyásol-
ható változásaihoz. Ez az igazi nemzeti
stratégia. Az ellátásbiztonságot az EU-
nak elsõsorban az import primer-ener-
gia hordozók közös piacával kellene
elõsegíteni. Mivel ezt nem teszi, ne-
künk többirányú – közte a keleti – nyi-
tás keretében minden új szállítási és for-
ráslehetõséget támogatni kell. Kormá-
nyunk jelenlegi külpolitikája az ország
érdekét szolgálja, az a dolgunk, hogy ezt
megmagyarázzuk, és ezért kiálljunk. 

A magyar villamosenergia-rendszer
kapacitáshiányos, csak importtal bizto-
sítható az ellátásbiztonság. Az import
kockázat stratégiai kezelése során felér-
tékelõdik egyetlen jelentõs hazai ás-
ványvagyonunk a lignit. Ezért javasol-
juk megvalósítani a már elõkészített, kb.
400-450 MW-os mátrai bõvítést. 

(Folytatás a 4. oldalon)

Dr. Járosi Márton, az Energiapolitika 2000 Társulat elnöke 
(fotó: Forró Drót)
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Bizonytalanságok a nemzeti energiapolitikában
Interjú dr. Járosi Mártonnal, az Energiapolitika 2000 Társulat 

elnökével, aki 1991-94 között az MVM vezérigazgató-helyettese volt

(Folytatás a 3. oldalról)

A Paks2 fejlesztése, a magyar érdekû legnagyobb erõmû-
fejlesztés megindítása széles társadalmi támogatottságú, jó
döntés volt, amelynek elõkészítése tervszerûen halad. Fel-
adatunk: a következetes felvilágosító, ismeretterjesztõ
munka folytatása. Nem értünk viszont egyet azzal a kor-
mányzati szándékkal, hogy külföldi menedzserek vezes-
sék az atomerõmûvet.

Ebben a témában állásfoglalást is kiadtak.

Fontosnak tartottuk, hogy megszólaljunk. Állásfoglalásunk
a honlapunkon is olvasható. Örülünk, hogy a témában a vil-
lamosenergia-ipari szakszervezet is megszólalt, tüntetést
szervezett, a Forró Drót legutóbbi számában állásfoglalá-
sunkat is közölte. Vagyis folytatódott társulatunk hagyomá-
nyos együttmûködése a villamosenergia-ipari szakszerve-
zettel. Most csak a legfontosabb elemeket emelem ki állás-
foglalásunkból.

A szándék sajnos azt jelzi, hogy a szakmai szempontok
az energetikában egyre inkább háttérbe szorulnak. Ez a
tervezett intézkedés indokolatlanul és súlyosan ártana az
atomerõmû hazai és nemzetközi megítélésének és a bõví-
tés ügyének. Azt a hamis látszatot keltené, mintha a hazai
szakértelem nem lenne elegendõ, pedig a valóságban en-
nek ellenkezõje igaz, amint erre korábbi kormányzati nyi-
latkozatok is utaltak, s amit számtalan nemzetközi szak-
mai felülvizsgálat is bizonyít. Mivel ez a kipróbált magyar
üzemeltetõket is indokolatlanul sértené, bizonytalanságot
és egzisztenciális félelmet keltene a dolgozókban, pszichi-
kai terhet jelentene, ami károsan hatna az üzembiztonság-
ra. A hazai kutatóbázissal megerõsített üzemeltetési, léte-

sítési szakértelem éppen az orosz technológia gyakorlat-
ban is alkalmazott alapos ismeretével haladja meg a nyu-
gati azonos típusú (nyomott vizes) reaktorokat ismerõ
szakemberek tudását. Az üzemirányításban való külföldi
részvétel önmagunk leértékelését, szuverenitásunk egy
újabb részének feladását is jelentené.

Az állásfoglalásukban a szakmai szempontok háttérbe
szorulásáról beszélnek. Mire gondoltak?

Mintha a villamosenergia-iparban 2010-ben beindult ked-
vezõ folyamatok megtorpanni látszanának. Az MVM sze-
repére gondolok. Több mint egy évtizedes követelésünk
volt a nemzeti villamos társaság létrehozása. Most az ener-
getikai tulajdon s ennek révén a közszolgáltatások vissza-
szerzése új, bõvített szervezeti formát is lehetõvé tett. Ké-
zenfekvõnek látszott, hogy ennek magja az MVM legyen.
Az állami tulajdonú MVM tevékenysége a villamos energia
mellett gázellátással bõvülve egyre inkább nemzeti ener-
giaszolgáltató jelleget vehetne fel. Ez az integráció képez-
hetné az alapját a nemzeti energia közszolgáltatásnak.
Nem illik ebbe a koncepcióba az Elsõ Nemzeti Közmûszol-
gáltató Zrt. (ENKSZ), amely az MVM-en kívül, és nemcsak
energetikai tevékenységeket integrálna. Az is az MVM
gyengítését jelentette, hogy a Paks2 a Miniszterelnökség
felügyelete alá került, s már az is elhangzott, hogy a Paksi
Atomerõmû MVM-rõl történõ leválasztását is vizsgálják. 

Mintha az MVM lebontása került volna napirendre.

Budapest, 2015. június 22.
A riportot készítette: 

dr. Szilágyi József 
és Tóth Andrea T.

Az atomerõmûben mûködõ szakszervezetek vezetõi
Lázár Jánossal 2015. június 16. napján folytattak tár-
gyalást. A tárgyaláson Lázár János az egyes sajtóorgá-
numokban megjelenõ létszám leépítési híreket cá-
folta és elmondta, hogy Paks II. megvalósulásához el-
engedhetetlen a Paks I-nél dolgozó munkavállalók tá-
mogatása. A kormány nem hozott ilyen és ehhez ha-
sonló döntést, sõt a késõbbiekben, amikor a két új
blokk megépül, még bõvíteni is kell a létszámot. A 
miniszter kifejtette, hogy a kormányzati szándék a
rezsicsökkentés fenntartása, így a villamos-energia
árának is alacsonyan tartása. Ezt valamibõl finanszí-
rozniuk kell, de nincs olyan kormányzati szándék,
hogy az atomerõmû bérköltségébõl szeretnék meg-
valósítani. Meglátása szerint sok más terület van,
ahonnan pénzt lehet megtakarítani. Hozzátette még,
hogy az MVM Zrt. a „fekete doboz” számára, amit nem
lát át, és szerinte elsõsorban ott kell és lehet pénzt
megfogni. A számok is ezt támasztják alá. Spórolási le-
hetõséget lát még az atomerõmûvet terhelõ adó és
költségterhek csökkentésében (KNP, vízhasználat
stb.) A külföldi menedzsmenttel kapcsolatban el-
mondta, hogy a kormány valóban megkeresett egy
fejvadász céget, de még nem döntöttek arról, hogy le-
váltják a menedzsmentet. Politikailag, az atomerõmû
építés és mûködtetés nemzetközi elismerése szem-
pontjából, valamint a gazdaságosabb mûködés miatt
látja indokoltnak a cserét. Feltétlenül szeretné megtar-
tani a szakmaiságot, hogy az atomerõmûvet hozzáér-
tõ emberek irányítsák.

A tárgyaláson a szakszervezetek képviselõi kérték,
hogy a jövõben is legyen lehetõségük tárgyalni 
miniszterrel, aki felajánlotta, hogy a jövõben rendsze-
resen fog Pakson járni ezért, ha van igény a többszö-
ri találkozóra, annak nincs akadálya. Javasolták egy
foglalkoztatáspolitikai megállapodás megkötését az
érdekképviseletek és a minisztérium között a Paks I.,
II-vel kapcsolatban. Lázár János támogatta az ötletet.
Kérte, hogy júliusban térjenek vissza rá. A prémiumok
és jutalmak kifizetésének letiltásával kapcsolatban el-
mondta: két napot kér, hogy átlássa a kialakult helyze-
tet. Kérte, addig ne induljon per a munkáltató ellen ez
ügyben, mert megvalósíthatónak látja a kifizetéseket.

A többi problémáról (Mt., nyugdíj-korkedvezmény)
és annak megértése miatt, azt kérte írják le, és tegye-
nek javaslatot a megoldásra. Elmondta, hogy lehet szó
részérõl segítségnyújtásra, de csak az atomerõmûvel
kapcsolatban. Törvénymódosításra nem lát lehetõsé-
get. A miniszter felhívta figyelmet, hogy a kölcsönös-
ségen kell alapulnia az együttmûködésnek, és számá-

ra kiemelten fontos Paks I. és Paks II. között a 
mûködés szorosabbá tétele.

A tárgyalást követõn a szakszervezeti oldal megha-
tározó szerepvállalásával elkészült a foglalkoztatási
megállapodás tervezete, amely jelenleg egyeztetési fá-
zisban van a felek között. A megállapodás tervezet ál-
talános céljaként szerepel, hogy mind a Paks I, mind
a Paks II vonatkozásában megvalósuljon: a Paksi Atom-
erõmû biztonságos üzemeltetése, az optimálisan olcsó
villamos-energiatermelés, a Paksi Atomerõmû kapaci-
tásának fenntartása új atomerõmûvi blokkok építésé-
vel, a hosszú távú energiatermelés fenntartása, és a
megfelelõ számú, képzettségû és motivált munkavál-
laló alkalmazása. A tervezetben rögzítésre került, hogy
a Felek között rendszeres, szociális párbeszéd rend-
szert alakítanak ki, tartanak fenn, ennek keretében
konzultatív célú Egyeztetõ Bizottságot hoznak létre,
amelybe a megállapodás hatálybalépését követõ egy
hónapon belül egy-egy képviselõt delegálnak.

Bocsor István, PADOSZ

HÍREK
2015. július 22-én az ÉKF ülésen megtár-
gyaltuk, aláírtuk a CSKSZ (Csoportszin-
tû Kollektív Szerzõdés) III fejezetét,
mely azonban még az MVM IT jóváha-
gyására vár, tehát még csak parafált.

Az ülésen hosszan tárgyaltunk arról,
hogy az MVM csoportban a
mozgóbérek kifizetésének illetve kitû-
zésének tilalma van a MNV Zrt által,
mely a szakszervezetünk szerint 
elfogadhatatlan.

Az ÉKF ülésen a munkáltató magyará-
zatát nem fogadtuk el, levélben fordu-
lunk Dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesz-
tési miniszterhez. A levél végleges for-
mája lapzárta után, de napokon belül 
elkészül, belsõ egyeztetés zajlik.

2 helyen munkaügyi per van folya-
matban (ATOMIX, VÉRT), e témában
korábban a LIGA is írt levelet.

Az ÉKF ülésen megtárgyaltuk az
MVM csoport egészségbiztosításának
(MEDICOVER) éves mûködésének 
alapvetõen pozitív tapasztalatait is.
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Még le sem zárult az elnyert 
„TÁMOP”-os pályázat, az EVDSZ újra
pályázatot nyújtott be. Ezúttal közvet-
lenül az Európai Bizottsághoz.

Ezen pályázattal is szeretnénk hozzá-
járulni az energetikában és ezen 
belül az atomerőművekben lévő 
munkavállalók életkörülményeinek
és munkafeltételeinek javításához.

A pályázat elõzménye, hogy az EPSU (az
ESZSZ Európai Közszogálati Szövetsége)
és további 7 szakszervezet 4 országból
egy Európai Szakszervezeti Konferenci-
át szerveztek 2011. 06. 22-23. napján
Fontainebleau-ban „A szociális párbe-
széd a nukleáris biztonság szolgálatában”
címmel.

A konferenciát a Fukushimában bekö-
vetkezett természeti csapás, katasztrófa
után kezdeményezték. Ezen felül Euró-
pában a nukleáris energia helyzete, az
évek óta tartó átszervezés az energia ága-
zatban (dereguláció, a közszféra mono-
póliumának vége, az egyre nagyobb mér-
tékben alkalmazott alvállalkozások és a
szociális dömping) az érdekképviselet-
nek is gondot okozott.  Európában a nuk-
leáris energia területén dolgozó munka-
vállalók úgy ítélték meg, hogy az elemzé-
sek összesítése és javaslataik megfogal-
mazása fontos a szociális párbeszéd fejlõ-
dése érdekében. 

A szociális párbeszéd célja a munkavál-
lalók munka-, és életkörülményeinek javí-
tása az ágazatban, és egyben a berende-
zések biztonságának és védelmének erõ-
sítése. 

Fentiek érdekében a Konferencia tág
körû részvételre volt tervezve, ami végül
15 ország szakszervezeteinek, valamint az
ágazatban mûködõ cégek, a Nukleáris Biz-
tonsági Ügynökség (ASN), Franciaország-
ból az Ipari és Fenntartható Fejlõdési Mi-
nisztérium, a Munkaügyi, Foglalkoztatási
és Egészségügyi Minisztérium képviselõ-
inek megjelenésével bebizonyosodott. 

A Konferencián szintén részt vett az
Európai Bizottság Szociális, Foglalkozta-
tási és Integrációs Fõigazgatósága. 

A Japánban bekövetkezett nukleáris
katasztrófa az atomenergiával kapcsola-
tos kérdéseket még sürgetõbbé tette,
egyes országok moratóriumot fogadtak
el, mások arról döntöttek, hogy leállítják
a nukleáris energia termelését saját or-
szágukban (Németország, Olaszország).

Az elsõ konferenciát követõen a MÉSZ
a PADOSZ és a flamenvillei CGT szakszer-
vezet egy Kiáltványt írt alá Pakson 2014.
június 6-án az elsõ konferencia folytatását
szorgalmazva. A Kiáltványt támogatóként
aláírta a FNME CGT, az MVM TSZSZ és az
EVDSZ is.

A második konferencia megszer-
vezésére a francia FNME-CGT – az el-
sõ konferencia szervezõje, régi együttmû-
ködõ partnerünk - kérte fel az EVDSZ-t,
akivel a közelmúltban együttmûködési
megállapodást írtunk alá. 

A paksi szakszervezetek támo-
gatásával, az EVDSZ Elnökségének
ajánlásával a Szövetségi Vezetõség
döntött arról, hogy az EVDSZ
nyújtson be pályázatot az Euró-
pai Bizottsághoz „A szociális pár-
beszéd és az emberi tényezõ sze-
repe a biztonságos és átlátható
nukleáris energiáért” címû kon-
ferencia megrendezésére. 

A pályázat benyújtásának ha-
tárideje 2015. június 15-e volt. A
pályázat megírásában a Gyé-
mánthegy XXI Kft. volt a part-
nerünk. 

A „második” konferencia el-
sõdleges célja, hogy a konferencia hozzá-
járuljon a szociális párbeszéd erõsítésé-
hez, mind európai, mind nemzeti szinten. 

Az emberi erõforrás a nukleáris ipar-
nak elengedhetetlen résztvevõje, amely je-
lentõs mértékben befolyásolja egy atom-
erõmû biztonságos mûködését. Ezen
megállapítás következményeként szüksé-
ges a feleknek egyeztetniük, hogy a mun-
káltatók milyen mértékben tudnak és kí-
vánnak tenni - a folyamatosan változó gaz-
dasági körülmények között - a munkavál-
lalók jó és biztonságos munkakörülmé-
nyeiért. Megvizsgálva az idõközben tör-
tént folyamatokat, feltétlenül szükséges,
hogy a Fontainebleau-ban, megrendezett
konferencián meghatározott Európai Bi-
zottságnak készült ajánlás 35 pontjának
aktualizálása megtörténjen. 

Az irányító bizottság tagjaiban célként
fogalmazódott meg az atomerõmûvek-
ben elvégzett „stressz teszt” nyomán, egy
esetleges „humán stressz teszt” vizsgálat
lehetõségének feltárása. 

A pályázat zökkenõmentes megvalósí-
tása érdekében Partnereket (EPSU, FN-
ME CGT, GMB: Gazelco CGSP) von-
tunk be a szakmai megvalósítási tevé-
kenységekbe, és létrehoztuk a projekt
Irányító Bizottságát részvételükkel. Ezen
szervezetek támogatásukról biztosítot-
ták a pályázó EVDSZ-t, és anyagilag is hoz-
zájárulnak az elõfinanszírozás költségter-
heihez. További támogatónk az Industri-
ALL nemzetközi szakszervezet is. Így az
Irányító Bizottságban képviselteti magát:
Belgium, Franciaország, Anglia, és 
2 európai szintû szervezet.

A munkáltatói támogatónk – ami a pályá-
zat feltétele volt – a Paksi Atomerõmû Zrt.

A pályázat megvalósítása során és
eredményeként az energiaszektor

dolgozói és munkáltatói közötti pár-
beszédet kívánjuk javítani annak ér-
dekében, hogy a munkája során ki-
szolgáltatott munkavállalói kör mun-
kakörülményei javuljanak, a mun-
kahelyi biztonság, egészséges körül-
mények megvalósuljanak. A dolgo-
zóknak testi és lelki egyensúlyuk megva-
lósulása érdekében olyan szabályalkotás-
ra és azok alkalmazására van szükségük,
amelyek központilag, számon kérhetõen
segítenek e körülmények megteremté-
sében. Az energiaszektorban nagyon sok
múlik a munkaerõ fizikai és mentális
egészségén és egyensúlyán: ez az egyik
alapja az üzemeltetés biztonságának.

A európai szintû intézkedések megje-
lenése, amelyek az energiaszektorban
dolgozó humán erõforrás munkakörül-
ményeire vonatkozó szabályozást egysé-
ges szerkezetben, nemzetközi szinten ha-
tározzák meg, a pályázat fõ célkitûzése,
ami a szociális párbeszéd kezdeményezé-
se és fenntartása nélkül megvalósíthatat-
lan. Emiatt érezzük kiemelten fontosnak,
hogy a szektor munkavállalói érdekkép-
viseleti szervezeteként jelen projektet
megvalósítsuk. 

Amennyiben pozitív elbírálásban ré-
szesül a projekt, akkor 2015. 05. 04.-tõl
2016. 07. 31-ig tart. A szociális párbeszéd
célkitûzéseinek megfogalmazását, a sza-
bályozást igénylõ témák megjelölését 3
Irányító Bizottsági ülés végzi el, melybõl
kettõ már megvalósult. 

A kiterjesztett körû párbeszédet támo-
gató eseményként Nemzetközi Konfe-
renciát hívunk össze 2016. március 8-9-re
- melynek helyszíne Budapest - a fenti té-
mák tárgyalására, megvitatására, a téma-
körökben konkrét célok és intézkedési
igények megfogalmazására.

A Konferenciára valamennyi európai

ország energia-ágazatban érintett,
munkavállalókat tömörítõ szociá-
lis szervezetét meghívjuk. A Kon-
ferencia további résztvevõi mun-
káltatói szervezetek és az ágazat
szakértõi. A meghívottak között
szerepel a magyarországi résztve-
võk mellett 13 Európai Uniós or-
szág. Meghívtuk Oroszország és
Svájc – nem az EU-ba tartozó -, az
energia ágazatban érintett ország
szakszervezeti képviselõit is.

A konferencia megvitatott té-
mái alapján a párbeszéd eredmé-
nyeként két ágazati dokumentum
jön létre:

A Konferencián tárgyaltak szakmai
összefoglalója, egy munkavállalói charta,
egy ágazati ajánlásokat tartalmazó doku-
mentum, melyet a munka-körülmények
szabályozása céljával terjesztünk elõ az
EU jogalkotóknak.

A konferencia eredményességének ér-
tékelésére Irányító Bizottságunk záró
ülést tervez a konferenciát követõen. A
problémák és vonatkozásukban tett meg-
oldási javaslatokat fontos a világgal is meg-
osztani, részben hogy jogalkotói szintre
emelve az ajánlásokat, egységes európai
szabályozás alakulhasson ki a kérdések-
ben, részben, hogy a szervezeti szintû
megoldásokban a párbeszéd megvalósul-
jon ne csak az egyes problémahelyszíne-
ken a munkáltató és munkavállaló között,
de ágazati szinten is, a problémakezelés
minél hatékonyabb, egységes megoldása
érdekében.

A pályázó EVDSZ önálló pályázóként
vállalta a projekt megvalósítását. A pro-
jekt menedzseri, pénzügyi vezetõi felada-
tokat az EVDSZ elnöke, a szakmai vezetõi
feladatokat, Hatvani Jácint a MÉSZ elnö-
ke látja el, akik képviselik az EVDSZ-t az
Irányító Bizottságban. A szervezõi, kom-
munikációs tevékenységet is saját kapa-
citásainkból oldjuk meg. A program szer-
vezés egyes feladatait az EVDSZ appará-
tusából és a tagszakszervezeteink képvi-
selõibõl álló – a Szövetségi Vezetõség ál-
tal létrehozott - munkabizottság látja el.

Tisztelt Olvasó! Kedves Barátaim!
Reményeink szerint elnyerjük a pályá-

zatot és meg tudjuk valósítani céljainkat.
A projekt megvalósítása során számítunk
rátok, hiszen
EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

dr. Szilágyi József
EVDSZ Elnök

Jobbról balra: Vajna Tünde tolmács, Jean Marc Daubeuf, Muriel Marcilloux , Jacques Leconte, Didier Baur,
Bocsor István, Hatvani Jácint, Berkes Sándor, dr. Szilágyi József, Téglás József, Dr. Óvári Katalin, Gál Rezsõ

Balról jobbra: Dr. Óvári Katalin, dr. Szilágyi
József, Gál Rezsõ, Pinczés Ernõ, Hatvani
Jácint, Didier Baur, Marc Roedolf, Bertafalvi H.
Fanni, Lõrincz László, Vajna Tünde tolmács
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Szerkesztette: Téglás József

Új tisztségviselők, 
módosult alapszabály

A LIGA Szakszervezetek taglétszáma oly mértékben nőtt az elmúlt időszakban,
hogy óhatatlanul is felmerült az elnökség létszámának bővítése. 
Így a tagszervezetek jelölései alapján a mai LIGA Tanács ülésen új társelnököt és
három új elnökségi tagot választottunk. Az Alapszabályba a LIGA Szakszervezetek
alapvetõ célkitûzései közé nagyobb hangsúllyal került be a fiatalok érdekvédelme,
tájékoztatása.
Több, mint 90%-os részvételi arány mellett a LIGA Tanács új tisztségviselõket 
választott, módosította a LIGA Alapszabályát, és létrehozta a Felügyelõbizottságot.
Az új társelnök Buzásné Putz Erzsébet, a Mérnökök és Technikusok Szabad 
Szakszervezete elnöke lett, míg az új elnökségi tagok:

● Dr. Huiber Tibor Attila Mezõgazdasági, Erdészeti, Élelmiszeripari 
és Vízügyi Dolgozók Szakszervezete

● Tóth Zsuzsanna Postás Szakszervezet
● Dr. Várnai Zsuzsanna Vendéglátó és Turisztikai Szakszervezet

A LIGA törvényi kötelezettségének eleget téve létrehozta a Felügyelõbizottságot,
melynek tagjai: 

● Máthéné dr. Bertók Judit, 
● Mazák Viktória Erzsébet, 
● Sulyok László, 
● dr. Szilágyi József, 
● Vincze Tibor.

Örömmel tájékoztatjuk az Olvasókat, hogy az EVDSZ Elnökét, dr. Szilágyi
Józsefet választották meg a Liga Szakszervezetek Felügyelõbizottsága 
elnökének.

Késő ősszel várható döntés 
a jövő évi minimálbérről

Gaskó István LIGA elnök ma még nem sok esélyt lát a 2016. évi 
minimálbér elfogadására. 
Idézve: „Míg a Munkáltatói oldal hivatkozásai (sok esetben) a második félévi 
gazdasági mutatók bizonytalanságaiban merülnek ki, addig a kormány esetében
a megállapodás készség hiányát véljük felfedezni.” 

Na, ezt értse meg egy halandó!

A cikk szerkesztõje által röviden összefoglalva, ez a párbeszéd zajlott:

Kormány: a kormány dönt, a minimálbérrõl.
Szakszervezet: nem, nem a kormány dönt minimálbérrõl, hanem a munkáltatók

és munkavállalók érdekegyeztetõ fórumán születik majd döntés (várhatóan az év
utolsó hónapjaiban).
Kormány: igen, errõl a kérdésrõl nem a kormány, hanem a munkavállalók és a
munkaadók egyeztetései során születik döntés.
Kormány: várhatóan 5,5%-kal nõ a minimálbér a 2016-os évben.
Szakszervezet: Mi van????????????
Kormány: pontosítunk: nem zárjuk ki, hogy 2016-ban akár 5,5 százalékos is 
lehet a minimálbér összegének növekedése.
Munkáltató: ha majd lesz elfogadott jövõ évi adótörvény és költségvetés, akkor 
a munkaadók és a versenyszféra szakszervezeteinek a joga tárgyalni a 
minimálbérrõl való megállapodásról, persze komoly aggodalommal van 
az 5,5 százalékos mérték idõ elõtti és megfontolatlan bemondás miatt.

Ez vicc? Sajnos nem…

LÉT minimum ÁRA – számít,
NEM számít

A szakszervezetek delegált szakértõi az Országos Statisztikai Tanácsban
folytatott konzultáción ismerték meg a KSH terveit – miszerint, a hivatal
„fura ura” az évente eddig kiadott „Létminimum” kiadvány megszünte-
tését tervezi!
Az információ birtokában a konföderációk (Értelmiségi Szakszervezeti 
Tömörülés, LIGA Szakszervezetek, Magyar Szakszervezeti Szövetség, 
Munkástanácsok Országos Szövetsége, Szakszervezetek Együttmûködési 
Fóruma) egyeztetést kezdeményeztek, melynek célja volt a KSH által is felvetett
létminimum számítás hiányosságainak felszámolása és annak a követelésnek 
jelzése, hogy amíg a hiánypótlások kérdésében nem születik megállapodás, addig
a KSH mûködtesse tovább a jelenlegi rendszer. 
A táblázatban szereplõ adatok, lehetõséget adtak arra, hogy az éves munkavállalói
minimálbérhez igazodó követeléseinket – életszerû és ténylegesen adatok 
birtokában – a minimális megélhetési elvárások ismeretében fogalmazhassuk meg.
A vitákat követõen azt is megtudhattuk, hogy a KSH az uniós módszertan szerint
hasonló témájú adatfeldolgozást végez, melynek elkészültét követõen (november)
összehasonlításokat fog tenni a hazai módszertan alapján készítettekkel és annak
figyelembe vétele mellett új javaslatot fog kidolgozni a létminimum számításra, amit
ezek után az érintettek így a szakszervezetekkel is megvitathatnak. 

Tapasztalataink szerint 
a kedélyek nem nyugszanak:

folyik a taktikázás
munkavállalói elégedetlenség
kevesebb a túlórapénz
szombati túlterheltség
vásárlói elégedetlenség
zúgolódó külföldi és belföldi üdülõk
elégedetlen politikai és társadalmi 
szereplõk
magyarázkodás, elutasítás

Keresik a megoldást a kereskedõk, a munkavállalók és a magyar családok.

A hírek és képek forrása: www.liganet.hu

HÍREI
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SAJTÓKÖZLEMÉNY
SIKERES PROJEKTZÁRÁS AZ EVDSZ-NÉL

Sikeresen lezárult az EVDSZ Dél-Dunántúli régióban történõ 
társadalmi szerepvállalásának szélesítését célzó projektje. 
A szakszervezet programjainak megvalósítására 49,62 millió 
forint vissza nem térítendõ támogatást nyert. 

2015. május 31-én sikeresen lezárult az Egyesült Villamosenergia-ipari 
Dolgozók Szakszervezeti Szövetségének „Az EVDSZ társadalmi szerepvál-
lalásának Szélesítése a Dél-Dunántúli Régióban” címû, TÁMOP-2.5.3.
A-13/1-2013-0025 sorszámú projektje. Az Új Széchenyi Terv keretében
megvalósult program végrehajtására a szakszervezet 49,62 millió forint 
vissza nem térítendõ támogatást nyert.
A projekt keretében megvalósított 12 szakmai konferencián valamint 
szemináriumon összesen 601 résztvevõ volt jelen. Az EVDSZ 12 alkalom-
mal szervezett képzést. Ezen alkalmakkor 10 fajta képzésben 20 fajta
képzési program valósult meg. A résztvevõk száma 216 fõ volt, de 
tekintettel arra, hogy egy fõ több egymásra épülõ képzésen is részt vett,
329 darab tanúsítvány került kiállításra.  
2013. december 31 - 2014. december 31 közötti idõszakban az EVDSZ
tagsága a projektben vállalt 20 fõhöz képest 247 fõvel gyarapodott.
4 felmérés készült, melyek a villamosenergia-ipari ágazatban dolgozók 
munkaügyi helyzetét, továbbá hatékony érdekérvényesítésének lehetõsé-
geit vizsgálták. A felmérések témakörében, azok alapján 4 tanulmány is
készült. További 4 tanulmány foglalkozott az Ágazati Kollektív szerzõdés 
tartalmával, az Mt. szabályrendszerébõl adódó új érdekképviseleti szempon-
tokkal, az európai szintû, a munka világát érintõ javaslatokkal, és az EVDSZ 
belsõ kommunikációjával. 
Ugyancsak a projekt során a tagszervezésrõl 1 animációs és 1 kisfilm is
készült. Megvalósult 7 kiadvány.
A projekt megvalósítása során 2, az EVDSZ számára stratégiai fontosságú,
köztük egy nemzetközi együttmûködési megállapodás is létrejött.

Tisztelt szakszervezeti tagok, barátok, inaktív- és aktív munkavállalók, szimpatizánsok és támogatók!

Köszönetünket fejezzük ki a támogatásért, az aláírásért, az aláírásgyûjtésért, a tájékoztatókon-, elõ-
adásokon-, demonstrációkon való részvételért, a kiállásért, a megjelenésért és figyelmetekért!

Bár sokan gondolhatják úgy, hogy Brüsszelben 2015. július 8-án az Európai Parlament cserbenhagy-
ta polgárait, mert (436 igen/241 nem vokssal) megszavazta az EU és az Egyesült Államok közötti sza-
badkereskedelmi tárgyalások folytatását, mi mégsem veszítettük el a hitünket!

Tájékoztatásul álljon itt a magyarországi EP-képviselõk szavazata:

A Transzatlanti Kereskedelmi és Befektetési Partnerségrõl (TTIP) szóló egyezmény aláírása elleni
fellépéseink eredményének tartjuk, hogy

– ismét egy újabb Civil Kezdeményezés mûködik az élhetõ, jobb jövõért;
– éltünk a szabad véleménynyilvánítás jogával;
– együtt szavaztunk, gondolkodtunk több mint 2,3 millió jövõnket féltõ emberrel;
– mi Magyarok is 108%-on teljesítettünk a lakosság arányos normát az aláírásgyûjtésben;
– támogatásotokkal, ma az országban sokan és sokkal többet tudnak TTIP-rõl;
– szolidaritást mutattunk a jövõ generációjának;
– sokak figyelmét irányítottuk rá a számos veszélyt rejtõ TTIP-re;
– felszólalásra és halasztásra késztettük az Európai Parlament képviselõit;
– közösen megpróbálunk határt szabni a tõke „határtalan” törekvéseinek;
– nyilvános vitákat generáltunk;
– új és kitartó „harcostársakat” szereztünk!

Kísérjétek továbbra is figyelemmel a STOP TTIP-vel kapcsolatos eseményeket a https://stop-ttip.org/
oldalon.
Kitartásotokra a jövõben is számítunk, mert a harc még nem ért véget! 
Együtt erõsebbek vagyunk! Téglás József

EVDSZ Elnökhelyettes

A 2015. július 1-én megtartott demonst-
ráción – az ágazat szakszervezeti tagjai-
nak képviseletében – részvételünkkel
reprezentáltuk a szolidaritás fontos-
ságát. Jó érzéssel töltött el bennünket,
az a kitartás, amit tapasztaltunk. Nagyon
jó volt tudni, hogy ha csak egy kicsit is,
de erõsíthettük a résztvevõkben azt az
érzést, hogy nincsenek egyedül.

Sajnos, a hallottak még jobban meg-
erõsítették bennünk azt az érzést, hogy
az egészségügy megmentését szolgáló
(az elmúlt évtizedek) sikertelen kísérle-
tei, mára a mûködésének mélypontjára
taszították azt. Folyamatosan romló
munkafeltételek, egyre növekedõ elvá-
rás, munkaerõhiány, méltánytalan fize-
tések, a párbeszéd hiánya, a fenyegetett-
ség és a nélkülözés, amirõl beszélni kell!

A hívó szóra sokan – néhányan 
„hívatlanul” is – elmentünk és sokan

nem voltak ott, akiknek ott lett volna
helye! Ígéreteikkel is elhalmozták a
résztvevõket, de sajnos nem azok a 
döntéshozók, akiknek jelenleg felelõs-
sége és lehetõsége lenne a megoldások
elõsegítésére, megtalálására. A FIDESZ
és KDNP által megbízott kormányzat
képviselõi, ma még a társadalmi párbe-
széd lehetõségét sem érzik.

Mikor ismerik fel annak szükségessé-
gét? Talán majd egyszer!

Ha segíthetünk, akkor csak egy rövid
kérdéssel szeretnék élni:

Ha a beteg joggal várja el, hogy a
betegellátásban dolgozók ne tegye-
nek különbséget beteg és beteg 
között, akkor miért olyan furcsa,
ha egy érdekvédõ is elvárja ugyan
ezt a döntéshozók képviselõitõl???

Kedves Sándor Mária!
Egyszer valahol olvastunk egy neked
tulajdonított mondatot: „Hiszek az 
emberben, ahogy Móra Ferenc írja”
Igen, Te hiszel az emberekben és Mi 
bízunk bennetek!
EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

Téglás József
EVDSZ Elnökhelyettes

Az EVDSZ a Szolidaritási Nyilatkozat kiadásán túl 
támogatást nyújtott az Őszintén az Egészségügyről
Akciószövetség által a Nemzetgazdasági Minisz-
térium előtt felállított Szegény Kórház működésé-
hez, és a demonstrációhoz a József Nádor téren.
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Újabb beolvadás
útján gyarapodott 
a Nyugdíjpénztár

A Quaestor Nyugdíjpénztár megkeresésére a 
Pannónia Nyugdíjpénztár sikeres ajánlatot tudott tenni,
amelynek eredményeként a Pénztár 2015. július
1-jétõl mintegy 700 taggal és mintegy 430 
millió forint tagi megtakarítással gyarapodott.

A jogutód Pannónia Nyugdíjpénztár Alapszabályát
mindkét Pénztár küldöttközgyûlése illetve közgyûlése
elfogadta, amely az átalakulás napjával (2015. július 1.)
lépett hatályba. Az Alapszabály a jogutódlás rögzíté-
sén túl néhány technikai jellegû módosítást 
tartalmaz.

A Pannónia Nyugdíjpénztár beolvadás utáni 
taglétszáma meghaladja a 35 ezer fõt, a tagok 
vagyona pedig meghaladja a 94 milliárd forintot.
A Nyugdíjpénztár a 6. legnagyobb vagyonnal rendelkezõ
pénztár az országban, létszámát tekintve pedig a 10.

Egészségpénztár 
a Pannónia Pénztárak

között
A QUAESTOR Pénztárak vezetése a két pénztárat
„egy helyre” kívánta kormányozni, azzal a céllal, hogy

tagságuk a lehetõ legstabilabb
pénztári mûködési környezet-
be kerüljön – ezt a Pannónia
Nyugdíjpénztár vezetõ tisztség-
viselõi elfogadták. Ezért a 
QUAESTOR Nyugdíjpénztár
beolvadásával összefüggõ 
esemény, hogy a QUAESTOR
Egészségpénztár 2015. július
1-jétõl Pannónia Egészség-
pénztár néven folytatja te-
vékenységét. Az Egészség-
pénztár 2015. június 18-ai köz-
gyûlése a Pannónia Pénztárak
vezetõ tisztségviselõit választotta meg igazgatótaná-
csi és ellenõrzõ bizottsági tagoknak.

A Pannónia Egészségpénztárral kiegészülve a 
Pannónia név alatt immár mindhárom önkéntes pénzári
típus elérhetõ, ugyanakkor az Egészségpénztár jövõ-
képét az EVDSZ-szel és a VITAMIN Egészségpénz-
tárral kezdeményezett párbeszéd is alakíthatja. 

A Pannónia Egészségpénztár
kedvezõ kondíciókat biztosít
tagjai részére: egészségpénztári
kártyarendszert üzemeltet,
többfunkciós internetes ügyfél-
portált mûködtet, az egységes
tagdíj havi 3 ezer forint, a tagdíj-
befizetések sávos rendszerben
kerülnek felosztásra:

A Pénztár székhelye és ügyfélszolgálata
a Nyugdíjpénztárával azonos, telefonos 
elérhetõsége: 1-299-9977, interneten a
www.pannoniaep.hu oldalon érhetõ el.

Számlavezetõ bankot
váltott az 

Önsegélyezõ Pénztár
Az Önsegélyezõ Pénztár – költségcsök-

kentési céllal – 2015. július 1-jén az 
UniCredit Bankhoz helyezte át 

számlavezetését. A tagdíjakat fogadó új 
számlaszám: 10918001-00000003-09321004.
Az OTP Banknál vezetett számla még néhány hónapig
„él”, de kérjük tagjainkat, hogy egyénileg teljesített
tagdíjbefizetéseiket az új számlaszámra utalják.

Pannónia Pénztárak

PPPPaaaannnnnnnnóóóónnnniiiiaaaa   ppppéééénnnnzzzzttttáááárrrr iiii   hhhhíííí rrrreeeekkkk
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Tisztelt Tagkártya-tulajdonos!  
Ön már 1065 helyen használhatja EDC logós kártyáját.
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Csökkentse havi 
mobilszámláját!

Minden telefonálási szokásra és 
igényre megoldást nyújtunk. Cégek-
nek, magánszemélyeknek egyaránt!

Kedvezményes mobiltarifákat biztosítunk 
az EVDSZ tagok és családtagjaik számára
Amit biztosítunk: 

● Korlátlan belföldi tarifacsomag mellett alacsony
havidíjú, másodperc alapú tarifa.

● Akár személyes jelenlét nélküli gyors ügyintézés.
● A meglévõ számai bármely szolgáltatótól ingyene-

sen BEHOZHATÓAK.
● Kedvezményes készülékvásárlási lehetõség.
● Csoporton belül egymás közti DÍJMENTES 

beszélgetés.

Érdeklõdjön ügyfélszolgálatunknál!!!

Tel.: 0620/2123 456
e-mail: info@althon.hu

Althon Hungary Kft.

ÚJ!

-8
Ft/liter!

Az EDC logóval ellátott EVDSZ Tagkártyával tagjaink 
az elmúlt egy hónapban 1380 alkalommal összesen

297.300,- forintot spóroltak tankolásaikból.
Használja ki Ön is a Tagkártya nyújtotta elõnyöket!
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Az ÉMÁSZ Szakszervezet Családi napját 2015. 06.
20-án ismét megtartottuk a Miskolc Csanyik
völgyben.

Mindannyiunk örömére szolgált, hogy több mint
500 fõ vett részt a rendezvényen. Sajnáljuk, hogy az
idõjárás elõrejelzése miatt, amely egész napra esõt 
jósolt, többen nem indultak el a kora délelõtti órákban.
Az idõ azonban mégis kegyes volt hozzánk egészen a
csapatversenyek eredményeinek hirdetéséig. 

A csapatversenyek, rajzversenyek gyermekeknek,
illetve a vadasparki látogatás élményt adott mindannyi-
unk számára. Az egész napos kellemes vendéglátás
mellett vidám beszélgetések folytak a régi események
felelevenítésével, a jelenlegi munkatársak, illetve a ré-
gi volt munkatársak között. Többek véleménye alap-
ján szakszervezetünknek sikerült egy kellemes napot
szervezni a programon résztvevõk számára. Úgy vél-
jük, hogy mindenki megelégedésére szép napot töltöt-
tünk együtt.

Szakszervezetünk 2015. szeptember 5-re tervezi a
következõ Családi napot, az egri és a salgótarjáni 
tagok és családtagjaik számára.

Bízunk abban, hogy ez a rendezvényünk is remé-
nyeink szerint sikeresen, mindenki megelégedésére,
jól fog sikerülni.

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

ÉMÁSZ – ELMÛ SPORTNAP
2015. július 4-5-én került megrendezésre 
Miskolcon az 52. ÉMÁSZ-ELMÛ Sportnap.

Munkavállalóink több mint 300 fõvel vett részt ezen
a jó hangulatban lebonyolított rendezvényen. A 
versenyzõk nyolc sportágban mérték össze tudásukat 
családtagjaik bevonásával. Érdekképviseletünk további-
akban is bízik abban, hogy ez a hagyomány fenntartha-
tó Társaságcsoportunk támogatásával. Ezzel egyetem-
ben az állandó változásokat követve a hagyomány szel-
lemisége megtartása mellett, néhány újítás is szükséges.

Reméljük, hogy a régi hagyomány megõrzése érde-
kében a következõ évi rendezvényen fiatal munkavál-
lalóink is többen be fognak kapcsolódni a rendezvé-
nyen való részvételbe, egyrészt egészségük megõrzése
érdekében, valamint a jó kapcsolatok kialakítása bõví-
tése miatt Társaságcsoportunk munkavállalói között.

Az összetett csapatverseny eredményei:
1. helyezett: Miskolc I. csapat 65 pont
2. helyezett: Budapest csapata 59 pont
3. helyezett. Sárospatak csapata 54 pont
4. helyezett: Salgótarján csapata 51 pont
5. helyezett: Eger csapata 44 pont
6. helyezett: OMEXOM csapata 43 pont
7.- helyezett: Gyöngyös csapata 34 pont
8. helyezett: Miskolc II. csapata 29 pont
Az ÉMÁSZ Szakszervezete a versenyben részvett

minden munkavállalónak köszönetét fejezi ki a helyt-
állásért, az elért eredményekért. Szívbõl gratulálunk.

Juhász Gyuláné, ÉMÁSZ Szakszervezet elnök

Kirándulás Bikalra
Nyári családos kirándulásunk idõpontjának megválasztása nem kis fej-
törést okoz minden évben a szervezõknek. Szerencsére ezúttal is si-
került a többségnek megfelelõ hétvégét találni, a fõjavítások és a 
nyári szabadságolások között.

Június 20-án délelõtt, igazi
kellemes kiránduló idõ-
ben érkeztünk meg
Bikalra, a Puchner Él-
ménybirtokra, ahol
„életre kel a középkor”.

Bejártuk az óváros és
a falu korhû épületeit, a kü-
lönbözõ mesterségeket bemutató helyszíneket. A Gagyizdában váltha-
tó néhány Bikali Fabatka ellenében (300 Ft = 1 Fabatka) különbözõ
kézmûves foglalkozásokon kicsik és nagyok is kipróbálhatták ügyes-
ségüket, de a Fabatka egyéb szórakozásra (pl. hintózás, lovagoltatás),
emléktárgy-vásárlásra is felhasználható. Jó volt közben megpihenni a
Madaras Színpadnál, ahol állatszereplõkkel színesített mókás, mesés
elõadást láthattunk. Ízletes étkekkel és italokkal szolgált a Fogadó a 
Fehér Hattyúhoz. Jó néhányan a középkori környezethez illõ, kiköl-
csönözhetõ jelmezekbe öltözve sétálgattak, fényképezkedtek. Említést
érdemel, hogy még az illemhelyek modern berendezéseit is vicces, 
középkorinak látszó külsõ mögé tudták rejteni a birtok mûködtetõi.

A délutáni programok között szerepelt reneszánsz táncoktatás, gye-
rekeknek játszóház, hölgyek és érdeklõdõ urak számára pajzán 
humorral fûszerezett Kurtizánképzés (szerelmi oktatás, avagy 
párterápia) Zinával, a „hírhedt bikali kurtizánnal”. Majd házastársi civa-
kodásokról szóló, kacag-
tató korabeli jeleneteket,
késõbb a Lovagi Küzdõ-
téren „Münchhausen
báró kalandjai” címmel
tréfás, látványos lovas
elõadást élvezhettünk. 

A legifjabbaknak kü-
lönösen emlékezetes él-
ményekben gazdag, vidám nap végén jólesõen elfáradva tértünk haza.

Kedves szervezõink! Az eddigi sikereken felbuzdulva nemsokára
kezdhetitek tervezni, hová menjünk legközelebb?

Szalai Zsófia

Nagysikerû nyárindító csalá-
di napot tartott az MVM DSZ
2015. 06. 26-án a Kék Duna
csónakházban.

Az MVM DSZ-nek jellegébõl adódóan az MVM
Vállalatcsoport több tagvállalatánál vannak tag-
jai, így a személyes találkozások nehézkesek, a
tagjaink kevésbé ismerik egymást. Az ügyvivõi
testület döntése alapján, ezen egy közös rendez-
vénnyel segítettünk. Ráadásul a rendezvényün-
ket kibõvítettük a családtagokra és a szimpati-
zánsokra is. Az MVM Zrt. hathatós támogatásá-
nak is köszönhetõen nívós rendezvényt hoztunk
össze. 

Lássuk dióhéjban, mi is történt:
A rendezvény 14 órakor kezdõdött. A folyama-

tosan érkezõ vendégek szeretetteljes fogadtatás-
ban részesültek, az élõ zene, aprósütemények,
pogácsák, üdvözlõ italok sokasága szolgáltak be-
lépõül. Nagy örömünkre jó páran a megújult
egyen pólónkban jelentek meg, ezzel is jelezve
az összetartozást.

Hamar megindult a remélt párbeszéd, kisebb
nagyobb csoportokban folyt az eszmecsere. A jó
hangulathoz, alkalmi csapatok alakulásához hoz-
zájárult a sportolási lehetõségek garmada is. A
csocsó, darts, tollaslabda, foci sokakat megmoz-
gatott. Fergeteges sikere volt az arcfestésnek is.
Egyeseken estére alig maradt üres felület! A lu-

fihajtogatás is elnyerte a gyermeke tetszését, vi-
szont a póni-ciklit csak a bátrabbak használták.

A svédasztalos vacsorát 16-órától kezdtük el fo-
gyasztani, amely folyamatosan 21-óráig tartott.
Közben zajlottak a programok, darts verseny,
tollas, csocsó és tánc. A zenét a Csokoládé Team
szolgáltatta. Igazán jó hangulatot teremtettek. 

18 óra körül a vendégek létszáma már elérte
a 100 fõt. Ekkor az elnök úrral együtt ünnepé-
lyesen is köszöntöttük a vendégeket. Gál Rezsõ
úr ismertette a szakszervezetek elõtt álló felada-
tokat. Tehette mindezt azért is, mert a LIGA kon-
föderáció társelnökeként átlátja, illetve alakítja is
az országos szintû szakszervezeti politikát. Én

néhány mondatban ismertettem az
MVM DSZ szerepét, feladatát, helyét a
szakszervezeti mozgalomban.

Biztosítottuk a munkavállalókat,
hogy a jövõben is (úgy, mint eddig
is), képviselni fogjuk az érdekeiket.
Függetlenül attól, hogy a körülmé-
nyek változnak, az MVM DSZ a helyén
van és teszi a dolgát. 

20-órától Csenki Attila, a Showder
Klub és a DUMA színház mûvésze

kápráztatta el a jelenlévõket. A show után Kalicz-
ka-Garda Mónika és Rebi Szilvia tagjaink egy kvíz-
játékkal mozgatták meg a jelentkezõket. A díjki-
osztás után 22 óráig folytatódott az önfeledt szó-
rakozás, zene, tánc, csocsó, darts. Persze ekkor
már csak a kemény mag volt jelen, hiszen a kis-
gyermekes szülõknek takarodót fújtak a gyer-
mekek.

Kijelenthetjük a rendezvény elérte a célját,
rengeteg nevetéssel fûszerezve más oldalról is
megismerhettük egymást. 

Jövõre újra találkozunk!
A teljes beszámoló megtalálható a

http://www.vd.hu/mvmdsz/ oldalon.
Káplár Sándor, MVM DSZ ügyvivõ

ÉMÁSZ Szakszervezet Családi nap
Miskolcon, a Csanyik-völgyben

MVM DSZ Nyárindító családi nap!
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2014 októberében döntött úgy az EVDSZ Szövetségi Vezetõsége, hogy kérdõíves 
felmérést és elemzést készít külsõ szakember segítségével annak érdekében, hogy
valós képet kapjon arról, hogy a szakszervezeti tagok és nem tagok mennyire 
ismerik a szakszervezetet, annak munkásságát, illetve, hogy felmérje igényeiket.

Az EVDSZ, mint országos szintû szövetség jelen kérdõíves vizsgálat eredményeit felhasznál-
va, üzeneteit beépítve kívánja érdekvédelmi és érdekképviseleti fõ feladatainak
hatékonyságát növelni.

A kérdõíves felmérésnek két célcsoportja volt, a szakszervezeti tagok, illetve a potenciá-
lis (nem) szakszervezeti tagok. Az elsõ csoport kérdõíves felmérésének célja a szakszerve-
zeti tagok ismeretének, véleményének, értékítéletének megismerése. Utóbbi csoport 
kérdõívének elvárt eredménye pedig a szakszervezet ismertségén felül annak megítélésé-
nek kimutatása.

Ennek megfelelõen a vizsgálat tárgyává tettük mindkét csoport esetében, hogy a szakszer-
vezetek között hol helyezik el az EVDSZ-t, hogyan ítélik meg annak munkásságát, külsõ il-
letve belsõ szemlélõként. Vizsgáltuk továbbá, hogy a szakszervezet által nyújtott szolgáltatá-
sok milyen széles körben terjedtek el, milyen mértékben tájékozottak ezzel kapcsolatban a
tagok, illetve nem tagok. Mindkét kérdéscsoport tartalmazott igényfelmérést is arra vonat-
kozóan, hogy milyen mûködési színvonal növelõ cselekvésekre és milyen további szolgálta-
tásokra lenne szükség ahhoz, hogy a tagok elégedettek legyenek, a jelenleg szakszervezeti
tagsággal nem rendelkezõk pedig csatlakozzanak.

A vizsgálat során összesen 772 kérdõív került kitöltésre. 605 kérdõívet szakszer-
vezeti tagok töltöttek ki. A tagsággal rendelkezõk számára a kutatásban alkalmazott kér-
dõív 17 kérdést tartalmazott. Kérdõívünk tájékozottságukat és egyben igényeiket is felmér-
te. Ezen felül további 167, szakszervezeti tagsággal nem rendelkezõ munka-
vállalók által kitöltött kérdõív került elemzésre. Utóbbi felmérés 15 kérdésbõl áll, a 
szakszervezetek munkájának ismeretén felül annak megítélését is vizsgálja.

A Forró Drót hasábjain a szakszervezeti tagok által kitöltött kérdõívek 
kiértékelésébõl ragadunk ki pár eredményt:

A szakszervezeti tagok részérõl kitöltött kérdõív elsõ kérdése: 
„Ma Magyaror-

szágon 6 szak-
szervezeti konfö-
deráció mûködik.
Az EVDSZ ezek
közül melyikhez
tartozik?”

Helyesen vála-
szoltak, vagyis a LI-
GA Szakszervezetet
jelölték meg 542-
en. Ez a megkérde-
zettek csaknem
90%-a, az érvényes
válaszoknak pedig
92,2%-a .

„Ön szerint mi jellemzi ma Magyarországon a szakszervezeteket?”
A legtöbb megkérdezett csak a megosztottsággal jellemezte a magyarországi szakszer-

vezeteket, vagyis a válaszadók több mint negyede, 28,6%-a. Csaknem ugyanennyien
viszont pozitívan az együttmûködést tartották legjellemzõbbnek a fenti lehetõségek 
közül. E két válaszmegjelölés a megkérdezettek 55,2%-ának válaszát foglalja össze. A
megkérdezettek majdnem ötöde a széttagoltságot jelölte meg válaszként.

A megkérdezettek és a válaszadók 10%-a felett van azoknak az aránya is, akik több 
választ jelöltek meg, ezek a széttagoltság és megosztottság.

Legpozitívabb képet a megkérdezettek 5%-a alkotja a hazai szakszervezetekrõl, szerin-
tük az egységesség és az együttmûködés együtt jellemzi õket a legjobban. 

Ez alapján elmondható, hogy a válaszadók véleménye döntõen két csoportra osz-
lik, és a vélemények ellentétesnek is tekinthetõek. Az eredmények alapján a két leg-
gyakrabban megfigyelhetõ jellemzõ a megosztottság és az együttmûködés, ami 
arra enged következtetni, hogy a szakszervezeti tagok maguk is két nagy csoportra válnak,
akik pozitívan, illetve akik ezzel ellentétben negatívan értékelik a mai magyarországi 
szakszervezeteket.

„Az EVDSZ által elért eredmények illetve a tagok számára nyújtott szolgáltatások
közül melyikbõl részesült/részesül Ön?”

A kapott válaszok alapján elmondható, hogy saját megítélésük szerint a bérmegállapo-
dás elõnyeibõl részesednek a legtöbben a tagok közül, 488-an jelölték meg válaszukban,
ez a megkérdezetteknek illetve válaszadóknak több mint 80%-a. Második helyen szerepel
a Pannónia önkéntes nyugdíjpénztári hozzájárulás, a válaszadók háromnegyede 
veszi igénybe a szolgáltatást. 70% feletti azoknak a tagoknak az aránya, akik a munkavál-
lalói „C” tarifa nyújtotta kedvezményeket élvezik. Csaknem 65%-uk az ágazati kollek-
tív szerzõdést, 56%-uk pedig az EDC kártya kedvezményes vásárlási lehetõségét (is) 
kihasználja. A magas válaszadási arány melletti szintén magas említésgyakoriságok arra en-
gednek következtetni, hogy ez az öt kedvezmény illetve szolgáltatás a legelterjedtebb
és a legnépszerûbb a tagok között beosztásuktól függetlenül.

„Ön mely fórumokon szerez információt az EVDSZ mûködésérõl, programjairól,
tevékenységérõl?”

Erre a kérdésre mutatkozott az egyik legmagasabb válaszadási arány, csak 5 fõ nem nyi-
latkozott. Az említések száma összesen 1331, ez azt jelenti, hogy egy munkavállaló átlagosan
két, az alább felsorolt forrásokból szerzi az információit.

Legmagasabb értéket azoknak az aránya mutatja, akik a szakszervezeti bizalmi-
tól értesülnek az EVDSZ-t érintõ aktualitásokról, programokról, összesen 407-en, a meg-
kérdezettek 67,3%-a adta ezt a választ. Hasonlóan magas arányt képviselnek azok, akik a 
Forró Drótból, az EVDSZ lapjából tájékozódnak a szakszervezet eredményeirõl, életérõl.   
A válaszadók körülbelül negyede szerzi információit a munkatársaitól, vagy e-mailen 
keresztül. Szakszervezeti szórólappal még találkoznak a tagok, de a honlapot nagyon ele-
nyészõ arányban olvassák csak, ugyanez igaz a Facebookon található információkra is.
Az egyéb kategóriában a válaszok döntõ többségében egy-egy személyt neveztek meg a 
tagok, akiktõl általában az információt kapják.

A kérdésre
adott válaszok-
ból tehát kitû-
nik, hogy annak
ellenére, hogy a
mindennapi
életben egyre
nagyobb sze-
reppel bír az in-
ternet a meg-
kérdezett szak-
szervezeti ta-
gok jellemzõen
nem azt a réte-
get képviselik,
akik az inter-
netet munkaügyi tájékoztatásra használják. Körükben a legfontosabb még mindig a sze-
mélyes megkeresés, közvetlen beszélgetés és információ csere.

„Az Ön számára mi a szakszervezet három legfontosabb szolgáltatása, tevékenysége?”
A válaszadók körülbelül 60%-a elsõ helyen az érdekképviseletet és az érdekérvénye-

sítést jelölte meg legfontosabb EVDSZ általi tevékenységként. Második legtöbb szavazatot
a bértárgyalások, bérmegállapodások, mint legfontosabb tevékenység kapta, harmadik-
ként a kollektív szerzõdés és juttatásai kerültek a legfontosabbak közé. Ebbõl arra követ-
keztetünk, hogy a megkérdezettek többségének szüksége van egy olyan szervezetre,
amely az érdekeiket képviselni, és véleményüket, igényeiket meghallgatva azokat
érvényesíteni is tudja a munkáltatóval szemben. 
A felmérés elkészítésével és kiértékelésével megbízott Makkos Tender Kft. az aláb-
biakban összegezte a kérdõíveken keresztül tapasztaltakat:

Összegzésként elmondható, hogy szakszervezeti tagok és potenciális tagok a vizsgálat
eredményei alapján nem ismerik megfelelõen az EVDSZ-t, annak munkásságát, tevé-
kenységét, elért eredményeit és az általa biztosított szolgáltatásokat.

Mindkét kérdõívbõl tanulságként szûrhetõ le, hogy akár zárt, akár nyílt kérdésben volt 
lehetõségük megfogalmazni véleményüket, a tájékoztatás minõségével és mennyisé-
gével a munkavállalók nagy része nem elégedett. Szeretnének lehetõséget kapni véle-
ményük kifejtésére, a fórumokon való részvételre, a dokumentumok, döntések megismeré-
sére. Nehezményezik, hogy a már elért eredményekrõl, a kedvezmények igénybevételének
módjáról és lehetõségérõl a jogosultak körérõl gyakran nem rendelkeznek megfelelõ 
információval.

A szolgáltatások bõvítésére irányuló kérdések esetében a már meglévõ kedvezmé-
nyek mellett a juttatások és szociális támogatások mértékének emelését igénylik, illetve, hogy
szélesebb rétegek számára tegyék õket elérhetõvé.

Az együttmûködést mind a tagok, mind a tagsággal nem rendelkezõk közösségi
programokkal, közösségépítõ rendezvényekkel, közös szabadidõs tevékenysé-
gek biztosításával kívánnák erõsíteni.

A fenti ajánlások és vizsgálati eredmények beépítésével és alkalmazásával nem csak a
szervezet alulról történõ építkezése, de mûködési hatékonyságának növelése is 
megvalósíthatóvá válna.

A teljes kiértékelést az EVDSZ vezetõsége a következõ Szövetségi Vezetõségi 
ülésen tárgyalja, a következtetéseket levonja és meghatározza a mûködés 
hatékonyságának növeléséhez szükséges következõ lépéseket.

Itt szeretnénk még egyszer megköszönni a közremûködést és a vélemény nyil-
vánítást minden szakszervezeti tagnak és azon munkavállalóknak is, akik kitöltöt-
ték a kérdõívet, ezzel is segítve és támogatva az EVDSZ azon törekvését, hogy a 
tagjai elvárásainak megfelelõ tevékenységet végezzen, szolgáltatásokat nyújtson.

A teljes felmérés a soron következõ, augusztusi SZV ülés után elérhetõ lesz honlapunkon
(www.vd.hu), valamint aki azt elõzetesen kérte a kérdõív kitöltésekor, annak hamarosan 
e-mailben a rendelkezésére bocsátjuk.

A felmérést, kiértékelést, ábrákat készítette:
Makkos Tender Kft. munkacsoportja

Ebbõl a kivonatot szerkesztette: Tóth Andrea T.

Elkészült az anonim kérdõíves felmérés kiértékelése
az EVDSZ tevékenységének megítélésérõl és a lehetséges fejlõdési irányokról
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Begitter Henrikné elnök asszony a napirend elfoga-
dása után egyperces néma megemlékezésre szólí-
tott fel mindnyájunkat az elhunyt Moskovszky 
Ágnes tiszteletére, aki az EVDSZ nyugdíjas ügyekkel
foglalkozó munkatársa volt.

Ezután Dr. Szilágyi József elnök úr tartotta meg tájékozta-
tóját. Véleménye szerint a következõ húsz évet meghatá-
rozó folyamatok zajlanak az energia szektorban! A kor-
mány célja, hogy az energia szektorban az állami tulajdon
aránya min. 50% legyen. Az állami közmûszolgáltató gáz-
ipari ága már megvalósult, a villamosenergia iparág 2016.
januártól indul! Szándéknyilatkozat aláírására került sor a
kormány és az RWE részérõl, mely szerint az ELMÛ 2016.
januártól 50 %-os, 2017. januártól 100 %-os állami tulaj-
donba kerül! Valószínû. hogy az ELMÛ ügyfélszolgálatának
a saját ügyfélkörén kívül a Nemzeti Közmûszolgáltató ügy-
feleinek az ügyeit is intéznie kell 2016-tól. A Mátrai Erõmû-
be is növelni akarja részesedését a kormány. Az egyetemes
szolgáltatást meg akarják valósítani! Az MVM-ben vezér
váltás lesz, az OVIT esetében ez már megtörtént. Cél 
továbbá a szlovák energiaszektor 50 %-os felvásárlása is. Az
MVM Paks kapcsán megjelent sajtóhírek (létszámleépí-
tés, külföldi menedzsment) következményeként Brüsszel-
ben tüntetett az EVDSZ, nemzetközi szakszervezeti segít-
séggel. Az MTI is kint volt. Ennek köszönhetõen Lázár 
miniszter úr kijelentette: nincs létszámleépítés (a vezetõ-
váltásra nem válaszolt) és foglalkoztatási megállapodás
megkötését is támogatja.

Ezután más országos eseményekrõl esett szó: két pólus
látszik megvalósulni a szakszervezeti mozgalomban; a 
LIGA, és a MASZSZ. A két szervezet között nézetkülönb-
ség van, mert elég nagy tagság „vándorolt” a LIGA felé. 
Mindenesetre biztató, hogy a kormányzattal való tárgya-
lások (Mt., Sztrájk tv., korhatár elõtti ellátások) során a
konföderációk közös munkavállalói oldaljavaslatokat dol-
goztak ki.  Az LIGA Szakszervezetek új testületének, a 
Felügyelõbizottságnak tagja az EVDSZ elnöke is, ami meg-

tiszteltetés és elismerés az EVDSZ-nek! Az EVDSZ-
ben a TÁMOP projekt zárása folyik, amely nagy

leterheltséget jelent! 
Ezután az elnök asszony megköszönte a 

beszámolót, és jelezte, mivel a Nyugdíjas 
Tagozatban a tisztségviselõk kétéves mandátu-

ma az idén lejár, a következõ ülésre jelölteket kell
állítani, és a választást meg kell tartani. 

A jelenlévõk Jelölõ személynek elfogad-
ták Majoros Jánost, a PADOSZ 
Nyugdíjas Tagozat vezetõjét.

Majoros János vállalta, hogy a
tagszervezetek tagozatvezetõivel
felveszi a kapcsolatot a jelöltállítás

érdekében.
Az ülés végeztével szend-
viccsel csillapítottuk étvá-
gyunkat, és elbúcsúztunk a

hasznos ülés után.

Jó egészséget 
a nyugdíjas 
tagoknak!

Beszámoló az EVDSZ
Nyugdíjas 

Tagozatának
2015. 06. 17-i 

ülésérõlNyugdíjas Tagozat

A LIGA Nyugdíjas Bizottsága nevében az elnök,
Rakóczki Lajos meghívót küldött a tanácsadó tes-
tület tagjainak a bizottság által szervezett szakszer-
vezeti képzésre.

A fõ téma az új Mt. bevezetésének tapaszta-
latai, mely elõadást dr. Szilágyi Veronika tartotta
meg a második napon. Az ezt követõ konzultáción
a felszólalók és az elõadó is kiemelték a szak-
szervezeti érdekvédelem jogosítványainak
megcsonkítását, a munkáltatói lobbi által el-
ért kártérítési szabályozás, a munkavállalók
kárára való megváltoztatását és a sztrájktör-
vény lehetetlen voltát.

Az elsõ napi elõadók közül Hegyesiné Orsós
Éva ismertette a NYOK jelenlegi munkáját,
mely a párbeszéd hiánya miatt nem hatásos érdek-
védelem!

A második napon Dr. Dóbi István fõorvos a
LIGA Nyugdíjas Bizottság tagja az egészség-
ügy átalakításáról tartott nagyon érdekfeszí-
tõ elõadást. Szembesítette az uniós törekvéseket
a hazai áldatlan helyzettel: az elmúlt 10 évben ér-
demi fejlesztés nem történt, inkább leépítés. A vizs-
gáló mûszerek java magánkézben van, a men-
torálás ellenére a fiatal orvosok nem tarthatók itt-
hon; a kórházak (megyénként 1 kórház) közpon-
tosításával az alárendelt kórházak elsorvadnak.
Nemzeti Egészségvédelmi Intézet jó hatású lehet.
A várólistákon 2012-ben 70 ezer ember volt. Cél:
kisbeavatkozás esetén 3 hónap, nagybeavatkozás
esetén max. 6 havi várakozás legyen. Az EU finan-
szírozás egyre romlik! A 6000 háziorvos 10 %-a 70
éven felüli! Prevenció: néha akadályozza a szaksze-
rû ellátást, hiszen erre hivatkozva egyre kevesebb
beutaló kerül kiadásra a szakrendelésekre!

Nagyon sok hozzászóló és kérdés volt a fõorvos
úrhoz!

Ugyancsak a második napon került sor a LIGA
Pályázati Osztály munkájának bemutatásá-
ra Gaskó István elnök és Dr. Soós Ilona osz-
tályvezetõ elõadásában. Az osztály 2013-ban ala-
kult a pályázatok gördülékeny lebonyolítása érde-
kében. Eddig 23 projekt (18 hazai és 5 külföldi) le-
vezetésére került sor. Ezeket részletesen bemutat-
ták. A megnyert pályázatok megvalósítása és elszá-
molása még folyik. A Nyugdíjas Bizottság képzése
is egy pályázat keretében valósult meg (TÁMOP
2.5.3. A-C „ A munkáért”). Régiós segítõ és tagto-
borzó LIGA irodák létesültek a megyeszékhelye-
ken, tanácsadás, KSZ kötések segítése, EU üzemi
tanácsok alakítása, segítése, oktatások szervezése
céljából.

Az Esélyegyenlõségi Bizottság 2009-ben alakult.
Célja a hátrányos megkülönböztetések kizárása,
erre módszerek ajánlása, népszerûsítése a tagság
körében, nõi érdekvédelem. 

Gaskó István a LIGA elnöke „A mozgalom
helyzete és iránya” címmel tartott tájékozta-
tót. Elmondta, hogy a valamikori 4 milliós tagság
mostanra 300 ezer fõre apadt, és ezek is több kon-
föderációba tömörülve! A hatalom kamara-kar alapí-
tó hajlandóságát le kéne csökkenteni, de ehhez szak-
szervezeti összefogás kellene! Az elmúlt idõszakban
95 szervezet lépett be a LIGA szakszervezetekbe. Je-
lenleg két központi pólus van: az MSZSZ és a LIGA. 

A LIGA célja, hogy az országos érdekegyeztetés-
be reprezentativitás alapján kerüljenek be a szak-
szervezetek. A Liga elképzelése szerint egy konfö-
deráció az országos érdekegyeztetõ testületben ak-
kor vehetne részt, ha a versenyszférában 36 ágazat-
ból legalább 10–ben, a közszférában pedig 4 ága-
zatból legalább 2-ben képviselteti magát! Ezen kí-
vül további feltétel lenne, hogy legalább 100 ezer
tagja legyen!

A Munkás kamara veszélye nagy. Kötelezõ 0,5 %-
os tagdíjjal havi 30 mrd Ft bevétel lenne, ami 10-
szer annyi, mint a mostani összes tagdíj.  Esélyein-
ket csak tagsággal tudjuk megvédeni! Említette a
13 pontos LIGA csomagot, mely értéket jelent és
tárgyalásra kész. Több hozzászóló volt. Majoros 
János a szabad környezetben dolgozók helyzetérõl
beszélt, de a tanárok és katonák részérõl is kifejtet-
ték véleményüket.

A harmadik napon végre megérkezett az
Idõsügyi Tanács meghívott két elõadója: Fû-
rész Tímea és Hulák Zsuzsanna, a Családügyi
Bizottság megbízottja. Elmondták, hogy
2015. áprilistól Idõsek Tanácsa néven szere-
pelnek. Ismertették az idõsügyi politika je-
lenlegi momentumait. Ez kimondja, hogy az idõ-
seket családtagnak tekintik. A demográfia alakulá-
sáról elmondták, hogy 30 év alatt 800 ezer fõvel
csökkent a népesség. Most enyhe javulás látszik: a
termékenységi mutató 1, 34-rõl 1,41-re nõtt! Az EU-
ban 2060-ra a népesség 1/3-a 65 év feletti lesz. Ek-
korra Magyarországon kb. 8 millióan fognak élni. 

Célként fogalmazták meg az aktivitás meg-
õrzését idõs korban, a generációk közötti
együttmûködés elõsegítését, a horizontá-
lis, aktív rétegpolitikát.

A korhatár elõtti nyugdíj kivezették a rend-
szerbõl, kivéve a nõk 40 év munkaviszonyára
tekintettel járó nyugdíjat. Fontos célként je-
lölték meg a nyugdíjak reálértékének min-
denképpen való megõrzését is. Az idei
nyugdíjemelés átlaga 1900 Ft/fõ.

A jóléthez a következõkért
küzdenek: rezsicsökkentés,
munkahely védelmi akciók, az
egészségügyi helyzet javítása,
kultúra, sportolási lehetõség,
a szociális ellátás lehetõségé-
nek biztosítása, az Erzsébet-
program, rendezvények,
pályázatok a települések
és nyugdíjasok részére. 

Az Idõsek Világnapja
lesz 2015-ben október 1-
én!

(Folytatás 
a 13. oldalon)

A LIGA Nyugdíjas Bizottság
képzési programjáról 
(Kápolnásnyék 2015. június 2-4.)

Nyugdíjas Bizottsága

A beszámolókat írta: Vida György, az EVDSZ 
Nyugdíjas Tagozat elnökhelyettese
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Június végén állapodtunk meg tartal-
mát tekintve 2,5 %-os éves alapbér-
fejlesztésrõl. Ezen belül 0,8%-os általá-
nos alapbérfejlesztés, melyet 2015. janu-
ár 1-jéig visszamenõleges hatállyal ve-
zetnek be. A két fél abban is megállapo-
dott, ha az idei infláció meghaladja a
0,8%-ot, akkor a munkáltató a tényleges
infláció és a 0,8%-os béremelés külön-
bözetével korrigálja az alapbéreket,
2016. január 1-jétõl. Ezen felül 2015 
során a munkáltatói jogkört gyakorlók
döntései alapján differenciált bérfejlesz-

tés valósul meg, melynek átlagos alap-
bér-fejlesztési hatása 1,7%. Ráadásként
EBITDA-eredménytõl függõen 

további tárgyalások után egy úgyneve-
zett extra bónusz (pulykapénz) kifize-
tésrõl is döntöttek. A megállapodás egyik
fontos, minden munkavállalót egyfor-
mán érintõ eleme a 2015. augusztus 1-jé-
tõl életbelépõ magán egészségbiztosítás.

A DÉMÁSZ Szakszervezet a megálla-
podásban rögzítetteken túl létszámkér-
désekben is szeretett volna megegyez-
ni. A munkáltató a jelenlegi politikai
helyzetre hivatkozva megállapodásban
garantálva nem vállalta a létszám rögzí-
tését, de az idei évben nem tervez 

leépítést. Pontosabban fogalmazva, ter-
vezni nem tervezi, de ha erre törvényi
változás kényszeríti, akkor meglépi, az
érdekképviseletekkel folytatott egyez-
tetés után. A “Szociális Megállapodás”
meghosszabbítására sincs lehetõség, az
elõbb említett jogszabályi bizonytalan-
ságra apellálva.

A bérmegállapodásról további rész-
letek a DÉMÁSZ Szakszervezet honlap-
ján olvasható:

www.vd.hu/demasz/hirek

Megvan a 2015-ös bérmegállapodás a DÉMÁSZ-nál

„Cseh kézbe került a Budapesti
Erőmű Zrt., miután a prágai
székhelyű EP Energy-csoport a
francia EDF cégtől megvette a
részvények 95,5 százalékát - kö-
zölte az IHNED című cseh gaz-
dasági hírportál kedden este.

Az EP Energy tulajdonosa Daniel
Kretinsky cseh multimilliomos. Az
IHNED közlése szerint a tranzakciót
a magyar versenyhivatalnak, vala-
mint a francia gazdasági minisztéri-

umnak is jóvá kell hagynia. A Buda-
pesti Erõmû Zrt. biztosítja a magyar
fõváros távhõellátásának 60 százalé-
kát. A társasághoz tartozó kelen-
földi, újpesti, kispesti erõmûvek
ugyanakkor a magyar áramtermelés
3 százalékát állítják elõ. Az EP Ener-
gy Csehország legnagyobb hõter-
melõje, ugyanakkor a villanyáram-
termelésben a Cseh Energetikai Mû-
vek (CEZ) után a második helyen
van. A cseh piac mellett eddig Szlová-
kiában és Németországban volt aktív

a cég. Az EP Energy kezeli az Ener-
geticky a prumyslovy holding (EPH)
energetikai tevékenységének jelen-
tõs részét. Az EPH tulajdonosa
Kretinsky mellett Patrik Tkác és a
J&T pénzügyi csoport. Az EPH kere-
tein belül jelenleg mintegy negyven
cseh, szlovák, német és lengyel ener-
getikai cég mûködik. Ezek a szénbá-
nyászat, áramtermelés, hõtermelés,
áramelosztás, valamint a villanyáram-
és gázkereskedelem területén 
aktívak.” (MTI 2015. június 30.)

„A magyarországi bruttó villa-
mosenergia-felhasználás
2014-ben meghaladta a 42,5
terawattórát, a válság éveinek
csökkenése után már emelke-
dett kissé, az import részará-
nya pedig elérte a felhaszná-
lás 31,44 százalékát - derül ki
a MAVIR Magyar Villamos-
energia-ipari Átviteli Rend-
szerirányító Zrt. (MAVIR) ada-
taiból, amely 2014-ről szóló
összesítését honapján tette
közzé.” 

A cikkben szereplõ adatok alap-
ján a Magyarország összes erõmû
villamosenergia kapacitása (2014.
december 31.) alig több mint
8936,4 megawatt és ebbõl csak
7290,4 megawatt – ténylegesen ki-
használható – szolgálja az ország el-
látását. FIGYELEM! A bruttó telje-
sítmény a korábbi években megha-
ladta a 10 000 megawattot.

Már a fenti számok alapján is ki-
mondható, hogy az EVDSZ megállí-
tásai helyesek, miszerint a kiesõ 

erõmû kapacitások pótlásának hiá-
nya növeli az ország energia függõ-
ségét. 

A MAVIR közlemény további 
részébõl az is kiderül, hogy a „300
megawattot meghaladó teljesítõké-
pességû erõmûvek közül 6 egység
járult hozzá tavaly a hazai áramellá-
táshoz: a Paksi Atomerõmû, a
Dunamenti Erõmû GT1 plusz GT2,
továbbá a Dunamenti GT3, a
Gönyûi Erõmû, a Csepeli Erõmû és

a Mátrai Erõmû”
Szeretnénk hangsú-

lyozni, hogy az EVDSZ
„Energiapolitikai állás-
foglalás”-ban felvetett
problémák már egy fél-
év távlatában is vissza-
igazolódni látszanak: 

a szenes erõmûvek
várható kiesése (pl: a
bánhidai, oroszlányi)
és a mátrai kapacitások
elöregedése és esetle-
ges kiesése;

a Dunamenti (ola-
jos) és a gázos erõmû-
vek kihasználatlansága;

az atomerõmû
(2014-ben is növekvõ) 89,3% 
kihasználtsága, majd elöregedése és
esetleg pótlás nélküli bezárása, 
elfogadhatatlan és szinte megold-
hatatlan helyzetet eredményezhet.

Ha nem történik meg a kiesõ ter-
melõ kapacitások pótlása (villa-
mosenergia termelõ beruházások),
veszélybe kerül az ország 
biztonságos energiaellátása!

(MTI 2015. július 28.)

(Folytatás a 12. oldalról)

A nyugdíjasok helyzetével foglalkozó szerveze-
tek:

– EEM Idõsek jogaiért felelõs munkacso-
port,

– ONY Felügyelet,
– NCS intézet: kutatások végzése
– Idõsek Tanácsa,
– Emberi Jogok Intézete.

Az Idõsek Tanácsában Novák államtitkár asszony
felelõs az idõsügyek folyásáért (nem jött el).

Rakóczki Lajos hozzászólásában elmondta:
a nyugdíjak újraosztása ellen van, az adókedvez-
mények kedvezõtlensége ellen szólt, és felvetet-
te, hogy a gyermekek a személyi jövedelemadó-
juk 1 %-át a szülõk segítésére fordíthassák. 

Majoros János a saját példáján vezette le a
korrekt intézkedések hiányát.

Horváth Lajos, a LIGA szakértõi osztályának
vezetõje a kormánnyal folyó tárgyalások jelen-
legi állásáról adott tájékoztatást: A korhatár elõt-
ti nyugdíj nem érdeke a jelenlegi kormánynak!
A felülvizsgálatokat kezdeményezheti a mun-
káltató, a szakszervezet és a munkavállaló. Az in-
tézményrendszer nincs felkészülve! Minõsített
és vizsgált munkakörülményeket, munkahelye-
ket kellene meghatározni, amelyekre megálla-
pítható a fokozott egészségügy igénybevétel.
Ez a cél! A vita a munkavállalók és munkaadók
között folyik! A kormány várakozó állásponton
van. A munkaadók makacsok! Ettõl függetle-
nül alkalmaznak egyes helyeken a korenged-
ményhez hasonló vállalati intézményrendszert!

A LIGA Nyugdíjas Bizottság elnöke mind a 
három nap alatt tartott elõadást, nagyon szeré-
nyen, mint szervezõ, a vendég elõadók késése,
elmaradása idején. Õ terjesztette elõ a „Nyugdíj-
ügyekkel kapcsolatos vitaanyag vázlatát”. Mi a
résztvevõk a további lépések elfogadása után le-
zártnak nyilvánítottuk a mostani fórumot azzal,
hogy a jelenlévõk további javaslatokkal bõvít-
hetik a vitaanyagot az elõterjesztés elkészültéig.

A vitaanyagot írásban is megkaptuk.
Nagyon hasznos három nap volt, és a hallot-

takat ez úton is továbbítjuk a nyugdíjas 
kollégák felé.

2015. június 10.
Vida György  

EVDSZ Nyugdíjas Tagozat elnökhelyettese

A LIGA Nyugdíjas 
Bizottság

képzési programjáról 

Bevásárolta magát a Budapesti
Erõmûbe a cseh EP Energy
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Az EVDSZ Ifjúsági Tagozata 2015.
június 12-14. között tartotta meg idei
Ifjúsági találkozóját Tiszafüreden. Már
az esemény meghirdetését követő 
héten a jelentkezők száma túlmutatott
az elmúlt évek jelentkezésein, így 
elmondhatjuk, az idei összejövetel is nagy
érdeklődést kapott a tagok részéről.

Péntek délután Lõrincz László, a 
PADOSZ elnöke tartott fórumot, a
Paksi Atomerõmû jelenérõl és 
jövõjérõl. A fórumot követõen 
vacsorán mindenki megsüthette 
szalonnáját, a sütögetés helyszíne 
közvetlen a Tisza-tó partján volt, így
senki nem úszhatta meg 
szúnyogcsípés nélkül. Az est további
részében Lovász Lajos szolgáltatta a
talpalávalót. DJ Lajos a korábbi 
éveknek megfelelõen minden zenei

igényt igyekezett kiszolgálni a jó 
hangulat érdekében.

A második napon vendégül 
láthattuk dr. Szilágyi Józsefet, az 
EVDSZ elnökét és Téglás József 
elnökhelyettest, akik beszámoltak az 
elmúlt évben tett intézkedésekrõl, 
jövõbeni lehetõségekrõl és tervekrõl. A
jelenlegi bizonytalan helyzetben a 
fiataloknak számos kérdése volt a 
vezetõkhöz, így a délutánra tartogatott

csapatépítõ programok 
elhalasztódtak (jövõre). 
A késõ délutáni órákban volt
még lehetõség megnézni a helyi
strandot is, ahol egy kis barnaságot is
összeszedhettünk, így a nyár elején.
Szombat este a Dumaszínház 
képviseletében Tóth Edu 
közvetlenségével, humorával sokunknak
emlékezetessé tette az estét. 

Az idei találkozón is sok hasznos 

információhoz juthattunk,
új ismeretségeket 

köthettünk. Összességében 
nagyon jól érezte magát mindenki.

Következõ programunk õsz közepén
várható, amikor is a  Mercedes 

kecskeméti gyárába látogatunk el. A 
hivatalos meghirdetést követõen 
ismételten várjuk majd a fiatalok 
jelentkezését.

Szerzõ: Deák Dóra

A fiatal munkavállalók érdekei, elvárásai nem 
jelennek meg a kollektív szerzõdésekben – a többi
között erre hívták fel a figyelmet az öt szakszervezeti
konföderáció ifjúsági tagozatai a 2015. július 11-12.
között tartott közös konferenciájukon, Budapesten. 
A résztvevõk azt várják az ágazati szakszervezetek 
vezetõitõl, hogy a korosztályi szempontokat kiemelten
jelenítsék meg az alkufolyamatok során.

Állást foglaltak arról is, hogy fel kell gyorsítani a 
fiatal munkanélküliek támogatását szolgáló ún. Ifjúsági
Garancia Programot. Arra szólítják fel a kormányt,
hogy az Európai Tanácsi ajánlásban foglaltaknak ne
csak 2018-tól, hanem már ez évtõl feleljen meg a 
magyarországi koncepció.

A konferencián arról is döntöttek, hogy mentor-
programot dolgoznak ki a szakszervezeti tagság és
tisztségviselõk képzése és fiatalítása érdekében. 

A konföderációk vezetõi figyelmébe ajánlott tervezet
lényege, hogy a fiatal szakszervezeti tagok egy 
idõsebb, tapasztaltabb mentor segítségével felkészül-
hetnek a szakszervezeti munkára. 

Ennek a mentorprogramnak két lába lenne, egy oktatá-
si és egy gyakorlati, tapasztalati rész, amelyet aztán köz-
ponti monitoring rendszerrel kellene nyomon követni.

Budapest, 2015. július 12.

VVVVIIIIFFFFIIII
HHÍÍRREEKK

FFiiaattaa llookk  aa   TTiisszzaa -- ttóó   ffõõvváárroossáábbaann

Konföderációs Ifjúsági Konferencia Budapesten
A „Szakszervezeti érdekek erõsítése az európai

diskurzusban” konferencia résztvevõi
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Mi is kedvet kaptunk, hogy teljesítsük Közép-
Európa leghosszabb futóversenyét. A táv csak
egy kör, viszont az a Balaton körül. Mindez meg-
tehetõ egyéniben, vagy váltóban, futva vagy brin-
gával. A versenyzõink Balatonaligáról indultak és
ide is érkeztek vissza. Köszönet Kindlinger Eve-
lin kolléganõnknek az ötletért.

„UltraNET” néven 
neveztünk a versenyre!

A NET-esek nyolc hónappal ezelõtt, a csapatver-
senyt választották (10 fõs). A kezdeményezést
felkarolta az MVM NET Üzemi Tanácsa, és meg-
teremtette az indulás feltételeit. A NET és az MVM
DSZ támogatásának köszönhetõen nem voltak
anyagi gondjaink, ezt ezúton is köszönjük!

Hosszúnak tûnhet a felkészülésre szánt idõ,
mindaddig, amíg el nem olvassátok, hogy a táv
220,9km! Az 5 hölgybõl és 5 fiúból álló csapat tagjai
hosszas egyeztetés után jelölték ki, melyik szakaszt ki
futja. Ez már meg is adta a távot és az indulás idõpont-
ját is. Ehhez illesztettük a logisztikát. Mit is mondjak,
nem volt egyszerû, de teljesítettük.

2015. 05. 30.-án 07. 30 órakor 
startoltunk. Hajrá UltraNET

A futóink: Góczáné Somodi Krisztina (12,4 km); 
Horváth Emese (14,1 km); Paulovits Angéla (5,5 km);
Sólyom Bereniké (20,2 km); Tóth Anett (15,7 km);
Hódy Péter (31,6 km); Lapis Zoltán (20,8km); 
Szíjjártó Krisztián (41,7 km); Vincze Lukács (36,7
km); Zsilák György (23 km).

A hosszú és kemény felkészülésnek és a precíz elõ-
készítésnek köszönhetõen, minden a legnagyobb
rendben zajlott. A futóinkról elmondható, hogy vité-
zül állták a sarat, küzdöttek az elemekkel, úgymint, hõ-
ség, terepakadályok, emelkedõk, jármûvek, sötétség
és fényre tóduló bogarak sokasága. Viszont a célba ér-
kezéskor, mindezt már el is felejtették, nem maradt
meg más, mint a teljesítés utáni öröm és megkönnyeb-
bülés. Egyöntetû vélemény volt, hogy örök élmény ma-
rad számukra ez a két nap.

A kiszolgálókról is essen szó. A forgalmat folyamato-
san figyeltük, így tudtuk elérni, hogy a váltópontokon
nem kellett várakozniuk a futóinknak. A modern tech-
nikának köszönhetõen az interneten is nyomon követ-
hettük a futóinkat. A forgalmi dugókat is sikeresen ki-
kerültük, hála a nagyszerû sofõreinknek. Az ellátás is

zökkenõmentes volt, így a futóknak
„csak” a futásra kellett koncentrálniuk.
Gratuláció illeti meg ezért a kiszolgálókat
is: Kolos Ádám; Méhes Zoltán; Szabó
Zsolt; Prágai Pál; Prágainé Resch Gabri-
ella; Káplár Norbert; Gócza Péter; Káplár
Sándor. Nagy sikert aratott a csapat mez,
melyet Zab Tamás kollégánk tervezett.  

Örömteli volt látni a felkészültséget, a
csapatszellemet, az együvé tartozást. Iga-
zi csapat kovácsolódott, közelebb kerül-
tünk egymáshoz, jobban megismertük
egymást. A futók valamennyiünkért fu-
tottak.  Ezt a csapatszellemet kell tovább-
vinnünk a mindennapi munkába is.

A futóversennyel párhuzamosan, ke-
rékpárral is meg lehetett kerülni a tavat,
mindezt természetesen egyéniben. Ezt a

„laza bringatúrát” Kindlinger Evelin kolléganõnk telje-
sítette. Gratulálunk! 

2015.05.31.-én reggel 6 óra 14 perckor befutottunk!
Túlteljesítettük a vállalásunkat. Csatlakoztunk az utol-
só futónkhoz Uzsihoz, így osztozhattunk az örömé-
ben. Csodálatos teljesítmény volt Barátaim! 

A verseny után közös ebédet tartottunk, ahol átbe-
széltük a két nap eseményeit. 

Nem feledkezhetünk el a fotósunkról, Káplár Nor-
bertrõl sem, neki köszönhetjük a másfél ezer lenyûgö-
zõ fotót. A teljes beszámoló és a fotók megtalálható a
http://www.vd.hu/mvmdsz/ oldalon.

Káplár Sándor 
MVM NET ÜT elnök
MVM DSZ ügyvivõ

NET-esek kontra Balaton 1:0

Az MVM Paksi Atomerõmû Zrt. rendezésé-
ben az Atomerõmû Sportegyesület és a Pak-
si Atomerõmû Horgászegyesület közremû-
ködésével került sor a XXXIII. Villamosener-
gia-ipari Horgásztalálkozóra  2015. 07. 03-05.
között.

A Paksi Atomerõmû tövében elhelyezke-
dõ, tiszta rendezett területen, 165 fõ részvé-
telével, került megrendezésre a XXXIII. Villa-
mosenergia-ipari Horgásztalálkozó. Az 55 ha
vízterületet üzemeltetõ Paksi Atomerõmû
Horgászegyesület utoljára 2011-ben adott ott-
hont a rendezvénynek. A tórendszeren idõközben
végrehajtott fejlesztéseknek köszönhetõen az „A” ka-
tegóriás versenyzõk(45 fõ) kifejezetten a versenyren-
dezés céljára kialakított versenypályán, a „B” kategó-
riás versenyzõk (93 fõ) a Füzes 4-es és 5-ös tavakon te-
hették próbára tudásukat. Az idõjárás a kelleténél is
jobb volt a rendezvény alatt, azonban a versenyzõk a
35 fok ellenére is kitartóan fárasztották a halakat. A bõ-
séges fogást az egyesület vizein rendszere-
sen végrehajtott nagymennyiségû telepí-
tés biztosította. Az A osztály gyõztesének
össz fogási mennyisége meghaladta az 52
kg-ot, illetve a 20 társaságtól érkezõ 138
versenyzõ, valamint a 46 csapat  összes
fogása meghaladta az 1000 kg-ot, mely az
egyesület vizein rendezett versenyek átla-
gos fogási mennyiségei között – a nagy
melegnek köszönhetõen – nem tekinthe-
tõk kiugrónak. A rendezvénnyel párhuza-
mosan a sportági bizottság tisztségviselõ-
inek következõ három éves ciklusra törté-
nõ választása is lebonyolításra került. A je-

lenlegi bizottsági tagok (Nagy Károly, Rácz István,
Huffler Szabolcs) mandátumának meghosszabbítása
mellett a társaság döntött a testület kibõvítésérõl to-
vábbi egy fõvel, illetve megválasztotta Vincze Istvánt
– a Budapesti Hõerõmû delegáltját – bizottsági tagnak.
Az értekezleten döntés született továbbá a sportági
szabályzat frissítésérõl a versenyek során alkalmazha-
tó technikák és módszerekkel kapcsolatos jövõbeni vi-

ták elkerülése érdekében.
A versenyzõk ellátásáról az

Atomix Kft. illetve az egyesüle-
ti horgászbüfé gondoskodott,
a szórakozást a szombati
stand-up comedy, bor- és, sör
rulett biztosította. A verseny-
zõk kényelmét szolgálta, hogy
a programok – beleértve az ét-
kezéseket, illetve bankettet –
egy helyen kerültek lebonyolí-
tásra, valamint külön csali hû-

tõ konténer segítette az etetõanyagot és csalik meg-
felelõ tárolását. A versenyzõk szükség szerinti etetõ-
anyag és csali utánpótlását a helyi horgászbüfé bizto-
sította.

A verseny lebonyolítására két fordulóban, 4 illetve
3 óra hosszban került sor. Eredményhirdetésre, díja-
zásra egyéni és csapat kategóriákban került sor külön
az „A” és „B” osztályokban: 

XXXIII. Villamosenergia-ipari Horgásztalálkozó

Csapat A osztály:
I. helyezett: MVM PAZrt I. csapat
II. helyezett: EDF DÉMÁSZ III. csapat
III. helyezett: EDF DÉMÁSZ I. csapat

Csapat B osztály:
I. helyezett: MVM PAZrt IV. csapat
II. helyezett: EON ETI Debrecen II. csapat
III. helyezett: Budapesti Erõmû III.csapat
Legeredményesebb ttársaság: Mátrai Erõmû
Mi vvagyunk aa llegjobbak ((1000 ffõ aalatt): EKS Service Kft
Mi vvagyunk aa llegjobbak ((1000 ffõ ffelett): EDF DÉMÁSZ

Gratulálunk a versenyzõknek az elért
eredményekért! Találkozzunk 2016-ban.

Egyéni A osztály : 
I. helyezett: megosztva, (azonos pontszám és fogási mennyiség miatt)

Salamon László EDF DÉMÁSZ III. csapat és Schäffer Károly MVM PA Zrt I. csapat
III. helyezett: Szűcs Attila EDF DÉMÁSZ I. csapat
IV. helyezett: Komáromi Gergő MVM PARZrt I.csapat
V. helyezett: Németh Tibor EON Keszhely
VI. helyezett: Komár István Mátrai Erőmű

Egyéni B osztály:
I. helyezett: Kómár György EON DD Nagykanizsa
II. helyezett: Kertész András MVM PAZrt IV.csapat
III. helyezett Szabó Sándor EON EED Üzenirányítók
IV. helyezett: Klem Géza ATOMIX Kft.
V. helyezett: Úri  Sándor EON ETI Debrecen II.csapat
VI. helyezett: Szabó Géza MVM PAZrt IV. csapat
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Nagy megtiszteltetés számunkra, hogy
az iparági versenyek sorában a legré-
gebbi, több évtizedes múltra visszate-
kintõ találkozót a jubileumi 65. alkalom-
mal a MAVIR ZRt. rendezhette meg
2015. július 17-19. között. Az esemény
helyszínéül a Szervezõ Bizottság 
Székesfehérvárt választotta. A rendez-
vényre közel 480 fõ versenyzõ érkezett,
és 60 fõ önkéntes maviros rendezõ 
gondoskodott az esemény zavartalan 
lebonyolításáról.

A csütörtöki elõkészítõ munkálato-
kat követõen a találkozó hivatalos 
programja pénteken reggel
kezdõdött el. Ekkor fogadtuk
az érkezõ csapatokat, és 
ki-ki elfoglalta szállását.

Az elsõ napon a Bregyó
Sportközpontban, és kör-
nyezetében zajlott 60 részt-
vevõvel a D kategória tájé-
kozódási futóverseny, illet-
ve 10 résztvevõvel az F kate-
gória szenior túra verseny.
A délutáni Technikai Érte-
kezletet, valamint a Sportági
Értekezletet követõen az 
Alcoa Köfém Sportcsarnok-
ban ünnepélyes megnyitót
tartottunk. Az eseményen
Dr. Cser-Palkovics András
polgármester, Tihanyi 
Zoltán a MAVIR Sport Egye-
sület elnöke, és Bacsó 
Nándor a Sportági Bizottság
tagja üdvözlõ szavait 
követõen a helyi, Felicita 
Tánccsoport rendkívül látvá-
nyos elõadása következett.

Szombat hajnalban indultak el az 
elsõ versenyzõk a Gánt melletti Gém
hegy terep túra versenyre, valamint a
Székesfehérvár belvárosában zajló 
városismereti versenyre. Elõbbin 56
csapat indult, akik 4-5 óra leforgása alatt
eredményesen teljesítették a verseny
követelményeit. A városismereti verse-
nyen 101 csapat indult. A Menetutasítás
tartalmazta mind a helyszíni, mind a
szakirodalmi kérdéseket, az utasításban
definiált útvonalnak megfelelõen. A 
versenytáv összesen 5,5 km volt, 
közben 210 kérdésre kellett megadni a
helyesnek vélt válaszokat, három ellen-
õrzõ pont érintésével, amelyet a 

versenyidõ szerinti, 300 perc alatt 
kellett teljesíteni a versenyzõknek. A 
hõség nehezítette mind a résztvevõk,
mind a rendezõk munkáját. Este, a 
fárasztó napok után a versenyzõknek
egy kis kikapcsolódás következett: a 
Gálavacsorán a Szomszédnéni Produkciós
Iroda stand up elõadását a Hanti Band
zenekar fellépése, valamint retro Dj 
követte. Mindeközben a rendezõk érté-
kelték a menetutasításokat és a versenye-
ket, majd összegezték az eredményeket.

Vasárnap délelõtt Molnár Tamás 
székesfehérvári önkormányzati tanácsnok

és Tihanyi Zoltán zárógondolatait az
eredményhirdetés követte. Albert 
Zoltán az E.On ÉDÁSZ képviseletében
bejelentette, hogy a soron következõ
VOTT szervezését és lebonyolítását 
vállalják, de az egyelõre titok, mely 
magyarországi városunk ad otthont a
66. találkozónak.

A 65. Villamosenergia-ipari Országos
Természetbarát Találkozó eredményei
és fényképei megtalálhatóak a Vitsport
Alapítvány honlapján (www.vitsport.hu)

A fõszervezõk nevében:
Petkov Orsolya

Beszámoló a 65. Villamosenergia-ipari 
Országos Természetbarát Találkozóról
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